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Lucrările sesiunii 
Marii Adunări N ationale

La Bucureşti, au început, 
miercuri dimineaţa, lucrările 
sesiunii a patra a celei de-a şa
sea legislaturi a Marii Adunări 
Naţionale.

Marele sfat al ţării ia în dis
cuţie documente de mare im
portanţă pentru dezvoltarea in 
continuare a României socialis
te. Mărturie elocventă a demo
cratismului profund ce caracte
rizează întreaga noastră viaţă 
politică, economică şi socială, 
aceste documente sínt rodul u- 
nor largi consultări, în cadrul 
cărora oameni ai muncii, spe
cialişti în diverse domenii au 
făcut propuneri preţioase pen
tru perfecţionarea activităţii e- 
conomice în vederea valorifică
rii într-o măsură şi mai mare 
a resurselor materiale şi umane 
ale ţării. în actuala sesiune, de
putaţii vor dezbate, de aseme
nea, probleme principale ale 
politicii externe promovate de 
Republica Socialistă România.

La lucrări iau parte deputa
ţii Marii Adunări Naţionale, 
precum şi numeroşi invitaţi — 
conducători de instituţii centra
le şi organizaţii obşteşti, acti
vişti de partid şi de stat, per
sonalităţi ale vieţii economice, 
ştiinţifice şi culturale, ziarişti.

In lojile Marii Adunări Naţi
onale erau prezenţi şefi ai mi
siunilor diplomatice acreditaţi 
în ţara noastră. Se aflau, de a- 
semenea, numeroşi corespon
denţi ai presei străine.

Ora 10. Deputaţii şi invitaţii 
au întîmpinat cu îndelungi a- 
plauze pe conducătorii partidu
lui şi statului.

In loja din dreapta au luat 
loc tovarăşii Nicolae Ceauşescu, 
Ion Gheorghe Maurer, Emil 
Bodnaraş, Paul Niculescu-Mizil, 
Gheorghe Rădulescu, Virgil

Trofin, Ilie Verdeţ, Maxim Ber- 
ghianu, Florian Dănălache, Con
stantin Drăgan, Janos Fazekas, 
Petre Lupu, Manea Mănescu, 
Dumitru Popa, Dumitru Popes- 
cu, Leonte Răutu, Gheorghe 
Stoica, Vasile Vîlcu.

In loja din stingă se aflau 
membrii Consiliului de Stat.

Lucrările sesiunii au fost des
chise de tovarăşul Ştefan Voi- 
tec, preşedintele Marii Adunări 
Naţionale.

Marea Adunare Naţională a 
adoptat în unanimitate urmă
toarea ordine de zi:

1. Proiectul Legii organizării 
şi disciplinei muncii în unită
ţile socialiste de stat.

2. Proiectul Legii privind or
ganizarea şi controlul calităţii 
produselor.

3. Proiectul de Lege privind 
regimul ocrotirii unor categorii 
de minori.

4. Cu privire la activitatea 
internaţională a Republicii So
cialiste România în anul 1969.

Intrîndu-se în ordinea de zi, 
deputatul Petre Lupu, minis
trul muncii, a prezentat Expu
nerea la Proiectul Legii organi
zării şi disciplinei muncii în u- 
nităţile socialiste de stat.

După cum se ştie, acest pro
iect de lege a fost publicat în 
prealabil în presă şi amplu dez
bătut în organizaţiile sindicale 
cu masele largi de oameni ai 
muncii, cu care prilej i s-au 
adus îmbunătăţiri.

Deputatul Gheorghe Vasilichi, 
preşedintele Comisiei pentru 
sănătate, muncă şi asigurări so
ciale, a prezentat raportul co
mun al acestei comisii şi al Co
misiei juridice la proiectul de 
lege în dezbatere.

In continuare, s-a trecut la 
discuţia generală. Au luat cu-

vîntul deputaţii: Ştefan Boboş, 
prim-secretar al Comitetului ju
deţean — Neamţ al P.C.R., pre
şedintele Consiliului popular 
judeţean, Gheorghe Stoica, 
maistru la uzina mecanică 
„Muscel“ din judeţul Argeş, 
Vasile Ardeleana, directorul 
Schelei de extracţie — Boldeşti, 
judeţul Prahova, Mihai Ubor- 
nyi, secretar al Comitetului ju
deţean — Harghita al P.C.R., 
loan Cotoţ, secretar al Consi
liului Central al Uniunii Gene
rale a Sindicatelor, Veronica 
Ardelean, director al Fabricii 
de antibiotice din Iaşi, Marin 
Tudorán, directorul întreprin
derii agricole de stat — Medgi
dia, din judeţul Constanţa, Ma
rin Enache, secretarul comite
tului de partid al uzinei „23 
August“ din Capitală, Constan
tin Pitaru, maistru la uzinele 
„înfrăţirea“ din Oradea, Marcel 
Dobra, preşedintele Cooperati
vei agricole de producţie din 
comuna Gîrbov, judeţul Ilfov, 
loan Avram, ministrul industri
ei construcţiilor de maşini, Ni
colae Rovinaru, prim-secretar 
al Comitetului judeţean — Te
leorman al U.T.C.

La amiază, lucrările în şe
dinţa plenară s-au întrerupt, 
urmîrfd a fi reluate joi dimi
neaţa.

Comisiile juridică; pentru in
dustrie, construcţii şi -transpor
turi; pentru sănătate, muncă şi 
asigurări sociale; pentru consi
liile populare şi administraţia 
de stat; pentru învăţămînt, şti
inţă şi cultură s-au întrunit a- 
poi pentru examinarea în conti
nuare a proiectelor, de legi în
scrise pe ordinea de zi a sesi
unii.

(Agerpres)

Noul sistem de salarizare şi majorarea salariilor

Stimulent in creşterea  
cantitativă şi calitativă

Perfecţionarea continuă a repar
tiţiei în funcţie de cantitatea  ̂ şi 
calitatea muncii face necesară îm
bunătăţirea permanentă a criterii
lor şi mijloacelor de măsurare a 
muncii, a eforturilor depuse în 
producţie şi în viaţa socială.

Noul sistem de salarizare şi ma
jorarea salariilor, generalizarea 
experimentării acestuia începînd 
cu 1 martie a.c. în toate domenii
le de activitate, se încadrează în 
contextul măsurilor întreprinse în 
ultimii ani de conducerea de par
tid şi de stat în direcţia perfec
ţionării sistemului de retribuţie a 
salariaţilor, în raport cu rezulta
tele efective ale muncii depuse. 
Fidel principiului socialist „de la 
fiecare după posibilităţile sale, fie
căruia după munca sa“, noul sis
tem de salarizare se aplică prin- 
tr-o îmbinare mai armonioasă a 
intereselor generale ale societăţii 
cu cele individuale, punînd pe ba
ze mai eficiente, mai stimulatorii 
retribuţia socialistă a oamenilor 
muncii în funcţie de cantitatea, ca
litatea şi importanţa socială a 
muncii prestate.

Studiul actelor normative care 
reglementează noul sistem de sa
larizare şi rezultatele obţinute din 
experimentare în majoritatea ra
murilor de activitate, concluziile 
desprinse evidenţiază o serie de 
aspecte şi caracteristici specifice 
acestui sistem, generate de meto
dologia de aplicare şi de scopul 
şi efectul urmărit.

Pe întreaga perioadă de expe
rimentare există posibilitatea ope
rării unor îmbunătăţiri, după care 
se definitivează aplicarea. Experi
mentarea a fost precedată de o mi
nuţioasă pregătire politică şi or
ganizatorică a întregii acţiuni. S-a 
acordat o importanţă deosebită in
struirii personalului de specialita
te pePtrâ elaborarea lucrărilor; a-

cestea înainte de a fi aplicate au 
fost prezentate şi prelucrate cu 
toţi salariaţii, imprimînd acţiunii 
o contribuţie colectivă în cadrul 
prevederilor legale. Toate acestea, 
precum şi modul de soluţionare a 
contestaţiilor salariaţilor, eviden
ţiază profundul democratism spe
cific orînduirii noastre aplicat la 
realizarea unor acţiuni de interes 
deosebit pentru întregul popor.

Din generalizarea experimentă
rii acestui nou sistem de salari
zare beneficiază de salarii majo
rate cu o medie între 8,6 şi 19,8 
la sută circa 5 milioane salariaţi 
din întreaga ţară şi, respectiv, 
140 000 din judeţul Sibiu.

In condiţiile noului sistem de 
salarizare rolul salariului tarifar 
de încadrare ca element determi
nant al salariului a sporit simţi
tor — prin includerea în acesta a 
vechilor adausuri variabile — de
păşiri de norme, premii etc. Ast
fel, în timp ce majorarea salariilor 
a reprezentat circa 11 la sută, ni
velul salariilor tarifare s-a majo
rat în medie cu 20 la sută. Ca ur
mare, ponderea salariului tarifar 
în cîştigurile muncitorilor a ajuns 
la 90 la sută. Creşterea ponderii 
salariului tarifar în salariul total 
are ca efect o mai mare stabili
tate a veniturilor muncitorilor, un 
echilibru mai cert şi - mai just al 
cîştigurilor.

în ultimii ani fiecare dintre noi 
am fost beneficiarii unor creşteri 
ale cîştigurilor. Salariile — cîştigu
rile, trebuie să reprezinte calitatea 
şi cantitatea reală de muncă efec
tiv prestată — muncă vie — în
corporată în bunuri materiale pro
duse de societate. Este cunoscut 
că timpul necesar pentru produce
rea diferitelof bunuri materiale se 
exprimă în norme de muncă, nor
me care nu au urmat întotdeauna 
elementele noi intervenite în pro

cesul de producţie (dotare tehnică, 
reorganizări de tehnologii e tc). 
Modificarea condiţiilor de desfă
şurare a activităţii în producţie 
fără a se opera schimbări cores
punzătoare în structura normelor 
de muncă a condus la depăşiri 
exagerate de norme, fără ca mun
citorii să fie solicitaţi la un efort 
suplimentar. Această situaţie a in
fluenţat negativ asupra structurii 
cîştigurilor — ponderea salariului 
tarifar a scăzut la circa 75 la su-

(Continuare în pag a 111-a)
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PLENARA COMITETULUI 
JUDEŢEAN AL U. T . C.

Marţi, 24 martie a.c. a avut loc 
plenara Comitetului judeţean Sibiu 
al U.T.C. care a dezbătut „Preo
cuparea comitetelor judeţean, mu
nicipale, orăşeneşti şi comunale 
pentru consolidarea politico-orga- 
nizatorică a organizaţiilor U.T.C. 
în vederea traducerii în viaţă a 
hotărîrilor partidului“.

La plenară au participat mem
bri ai Comitetului judeţean al 
U.T.C., secretarii comitetelor mu
nicipale, orăşeneşti şi comunale a- 
le U.T.C. De asemenea, au fost

Folosind timpul prielnic lucrului în cîmp, mecanizatorii fermei nr. 6 
Mediaş, a I.A.S. Mediaş, au început plantatul cartofilor de vară. 
în fotografie; mecanizatorul Emil Florea, ajutat de muncitorii Ion 
Cîmpeanu şi Gheorghe Vălchizan, realizează zilnic 3 ha, la plan

tatul cartofilor cu maşina de tipul 4 Sa B.P.D. 62,5

în  Şu d e ju l  n o s t r u

a În c e p u t  p l a n t a t u l  c a r t if il o r i
Temperatură înregistrată în sol 

în judeţul nostru în ultimele zile 
a arătat că plantatul cartofilor 
poate începe. Folosind din plin 
condiţiile existente, lucrătorii în
treprinderii agricole de stat din 
Mediaş au început plantatul me
canizat al cartofilor de vară la 
ferma nr. 6 Mediaş, condusă de 
ing. Marius Frăţilă. Ei au realizat 
în prima zi 3 hectare.

Şi în alte unităţi această lucrare 
a început sau sínt create toate 
condiţiile pentru intrarea în cîmp 
a agregatelor de plantat cartofi.

Avîndu-se în vedere importanţa 
deosebită a acestei lucrări, este ne
cesară respectarea strictă a indi
caţiilor date în privinţa pregătirii 
patului germinativ şi a materialu
lui semincer.

în primul rînd, se recomandă ca 
terenurile în care urmează a se 
planta cartofii să fie puternic fer
tilizate, iar arăturile, discuirile şi j 
grăpările să fie făcute la un înalt 
nivel calitativ.

In al doilea rînd, dat fiind de
ficitul de material semincer, se re
comandă folosirea raţională a tu
berculilor, secţionarea celor mai 
mari, pentru a se crea condiţii de 
realizare a unei densităţi minime 
de 30 000 cuiburi la fiecare hectar. 
La desfacerea silozurilor trebuie 
să se ia toate măsurile pentru re
cuperarea tuturor tuberculilor via
bili, deoarece, mai ales în acest an, 
nu ne putem permite să pierdem 
nici o posibilitate de sporire a 
cantităţii de material semincer.

în al treilea rînd, este necesară 
o coordonare competentă, intr-a
devăr ştiinţifică, a tuturor activi
tăţilor de campanie. Inginerii şefi, 
preşedinţii, şefii de ferme, briga
dierii de cîmp au datoria să orga
nizeze cit mai bine folosirea for
ţelor de lucru existente în unităţi, 
pentru ca plantatul cartofilor să se 
execute la timp şi la un înalt ni
vel agrotehnic.

în acest an sínt toate condiţiile

pentru ca plantatul cartofilor să 
se termine în maximum 10 zile de 
la începerea lucrării. Există posi
bilităţi certe pentru ca la începu
tul lunii mai cultura de cartofi 
să fie încheiată, respectîndu-se u- 
na din cerinţele fundamentale ale 
producţiilor sporite de cartofi.

Lucrători din agricultura jude
ţului Sibiu!

Să ne concentrăm toate eforturi
le pentru plantatul la timp şi la 
un înalt nivel calitativ al cartofi
lor, condiţie de bază a realizării 
unor producţii bune la această cul
tură de o deosebită importanţă 
pentru economia judeţului nostru!

n f o r m a in
Magazin cu produse 
foto. In curînd I.C.S. 

Metalo-chimice va deschide pe 
strada Nicolae Bălcescu, în fos
tul local al întreprinderii poli
grafice, un nou şi modern ma
gazin cu produse foto. Noua u- 
nitate va dispune de un spaţiu 
corespunzător şi va fi bine a- 
provizionată.

Noutăţi în magazine.
In magazinele I.C.S. Tex- 

tile-încălţăminte, au sosit noi 
sortimente de taioare din ţe
sătură fantezie, pentru femei, 
raglane relon pentru femei şi 
bărbaţi, într-o bogată gamă de 
linii şi culori; fuste din ţesătu
ră fantezie (în carouri), rochiţe 
din stofă (pentru fete), în cu
lori pastel. Magazinele I.C.S.T.I. 
din Sibiu,, sínt deschise în mod 
excepţional astăzi după-amiază, 
de la orele 16,30—20,00.

în ajutorul cetăţeni
lor. I.T.S. a venit în a- 

jutorul celor ce-şi construiesc 
case. în ce mod? A pus la dis
poziţia tuturor cumpărătorilor 
de materiale pentru construcţii 
o maşină. Camionul poate fi so
licitat zilnic de la depozitul 
I.C.S. Metalo-chimice din stra
da Moara de scoarţă nr. 22.

prezenţi tovarăşii VASILE BAR- 
BULEŢ, membru al Biroului Co
mitetului judeţean de partid, şe
ful secţiei organizatorice, CON
STANTIN OPREA, adjunct de şef 
de secţie la C.C. al U.T.C,

Raportul prezentat de ILIÉ BER- 
GHEA, şeful secţiei organizatorice 
a Comitetului judeţean al U.T.C. 
a scos în evidenţă aspecte concre
te ale activităţii organizaţiei ju
deţene de tineret, a fenomenelor 
ce se manifestă în diferite dome
nii de preocupări politico-organi- 
zatorice. S-a evidenţiat, ca o con
diţie esenţială pentru îndeplinirea 
sarcinilor, necesitatea unei plani
ficări concrete, organizarea temei
nică a muncii, exercitarea cu exi
genţă a controlului şi îndrumării.

Analizînd concret activitatea u- 
nor organizaţii U.T.C. (Fabrica de 
geamuri Mediaş, Fabrica de şuru
buri, grupele U.T.C. de la „Vitro- 
metan“, organizaţia I.H.R. Sibiu, 
Şantierul trustului 505 construcţii), 
raportul a scos în evidenţă faptul 
că acestea îşi desfăşoară activita
tea la voia întîmplării, fără a ur
mări realizarea sarcinilor pe baza 
programului trimestrial. Aceasta 
se datorează, în mare parte, lip
sei ajutorului din partea organelor 
U.T.C. cărora li se subordonează. 
S-a subliniat, de asemenea că rea
lizarea sarcinilor în condiţiile ac
tuale depinde de operativitatea şi 
inventivitatea cu care lucrează 
membrii comitetelor U.T.C., de 
felul cum reuşesc comisiile pe do
menii de activitate să pătrundă 
în miezul problemelor, pe baza 
cunoaşterii permanente a preocu
părilor şi opiniilor tinerilor des
pre acţiunile organizate.

In continuarea lucrărilor plena
rei au luat cuvîntul un mare nu
măr de participanţi care au opinat 
asupra problemelor de evidenţă, 
de revizie, a dificultăţilor ce sur
vin în viaţa unor organizaţii şi ca
re nu sínt insurmontabile, asupra 
sporirii ponderii sprijinului din 
partea comitetului coordonator, a 
legăturii bilaterale comitet coordo
nator — grupele U.T.C. pe secţii 
(clase), asupra nivelului adunări
lor generale U.T.C.

Luînd cuvîntul tovarăşul CON
STANTIN OPREA, adjunctul şe-

(Continuare în pag. a Il-a)

I m o b i l i s m u l —„INAMICUL PUBLIC NR. 1“
a  Hrana spirituală -  „marfă greu vandabilă“ ?  
m 5 la sută, pătrunderea presei= 9 5  la sută, dez
interes aD a ţi-i imprimate tovarăşului Năstase... 
s  Cu „am“, „n-am “ nu se face comerţ

Se împlinesc, mîine, două luni de 
cînd ziarul nostru a publicat arti
colul »Presa — a cincia roată Ia 
căruţă"?. Doi redactori ai ziarului 
sintetizau, în rindurile publicate, 
concluziile unei analize făcute la 
nivelul Comitetului municipal de

Imagine din secţia costume bărbăteşti, a Fabricii de confecţii Sibiu

partid Mediaş, consacrată pătrunde
rii presei în municipiul de pe ma
lul Tîrnavei.

Constatarea făcută atunci, de or
ganul municipal de partid era fer
mă: 5 la sută, procentul de pătrun
dere a presei, reprezintă o situaţie 
total inacceptabilă în raport cu pon
derea Mediaşului în ansamblul vie
ţii sociale a judeţului. O simplă 
comparaţie evidenţia convingător 
dimensiunile acestei stări de lucruri: 
,în  oraşul Cisnădie, cu o populaţie 
de patru ori mai mică decit a mu
nicipiului Mediaş, precum şi în Să- 
lişte, pătrund tot atîtea ziare ca şi 
în oraşul de pe Tîrnavă". Cauza 
fundamentală care alimenta, prin 
persistenţă, aceste stări de fapte era 
denominată astfel: .slaba muncă po
litică depusă de organizaţiile de 
partid din întreprinderi şi instituţii 
pe linia răspândirii şi citirii presei 
centrale şi locale".

Nu negăm că, în răstimpul amin
tit, măsurile stabilite cu acea oca
zie au putut impulsiona sporirea nu
mărului de abonamente în întreprin
derile şi instituţiile medieşene, deşi 
în unele unităţi, cum ar fi dé pil
dă »Emailul roşu", ele nu au impus 
un ritm ascendent. Dimpotrivă. Sau, 
chiar dacă acest ritm are tendinţe 
pozitive, creşterile se opresc la ni
velul a 10—20 de exemplara la o 
publicaţie. Ceea ce, trebuie să le- 
cunoaştem, este sinonim cu depla
sarea în pas de m elc..

Cifrele cuprinse în situaţiile sta
tistice, întocmite de Direcţia jude
ţeană de poştă, serviciul de difu
zare a presei, circumscriu o arie foar
te întinsă de date şi relaţii posibil 
a fi stabilite. Reţinem dintre ele pe 
cea privitoare la vînzarea în 
chioşcuri (dat fiind că aici tendin
ţele sínt fie de creştere insignifian
tă, fie de regres) şi pe cea referitoa
re la poziţia publicaţiilor judeţene 
care întîrzie să înregistreze un ritm 
de pătrundere cît de cît acceptabil.

în aceste direcţii s-au concentrat 
investigaţiile noastre, urmărindu-le 
în sfera de activitate a personalu
lui remunerat pentru difuzarea pre
sei: vînzători în magazinele speciali
zate, în chioşcurile O.C.L. şi lucră
tori ai serviciului orăşenesc de re
sort din cadrul Oficiului de poştă 
şi telecomunicaţii.

O vizită inopinată, făcută în cursul 
zilei de luni, 23 martie, într-un nu
măr de unităţi în care se desface 
presa, a scos, la iveală cîteva cau
ze de natură a explica blocarea a- 
cestui angrenaj. Nu ne este în in
tenţie să facem .un instructaj pro
fesional,, dar lipsa totală de discer- 
nămînt în ceea ce s-ar putea numi 
reclama publicaţiilor, birocratizarea 
pînă la limite, şablonizarea mijloa
celor de prezentare, concură la de
finirea unei stări de imobilism, cu 
atît mai şocantă într-o activitate al 
cărui principiu axiologic este toc
mai dinamismul necontenit alimentat 
de nou. Aceasta ne obligă să amin
tim lucrătorilor medieşeni din difu
zarea presei că e nevoie să se pună 
în acţiune mai multă inteligenţă 
pentru a urni lucrurile din punctul 
mort în care se află.

Este de înţeles că depozitarea ne- 
diferenţiată a publicaţiilor pe raf
turi, de cele mai multe ori numai 
în interiorul chioşcurilor, nu va im-

(Continuare în pag. a IlI-a) 
VICTOR DOMŞA 
ION ITU
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Pe urm ele

scrisorilor

nepubhcate

Rezolvări—
r ă s p u n s u r i

Scară
şi proiecţie . .

Intr-o scrisoare sosită din 
satul Mindra se arată că de 
circa un an şi jumătate la 
căminul cultural nu s-a mai 
proiectat nici un film, oame
nii fiind nevoiţi să meargă 
pentru o vizionare pînă la 
Loamneş. In răspunsul pri
mit de la Oficiul cinemato
grafic judeţean Sibiu se re
cunoaşte că de mult timp nu 
s-a mai proiectat film la că
minul cultural din Mindra. 
Motivul? Deşi există cabină 
de proiecţie (căminul din a- 
cest sat este construit de cîţi- 
va ani), nu se poate ajunge 
la ea. Şi aceasta pentru că 
nu are scară. Cînd totuşi s-a 
mai organizat cite un spec
tacol cinematografic, opera
torul a fost nevoit să se a- 
dreseze sătenilor, să împru
mute o scară.. .  Oare nu se 
poate rezolva problema? 
Consiliul popular comunal 
are...  cuvîntul. Să şi-l spu
nă. .. hotărît.

„Reîmprospătarea" 
unor instrucţiuni. i .

Uniunea judeţeană a coo
perativelor de consum Sibiu, 
căreia i-a fost trimisă scri
soarea semnată de Reinhard 
Sedderz din Şelimbăr, spe
cifică în răspunsul trimis re
dacţiei: „Cele sesizate sínt 
juste“. Adică, unii salariaţi 
ai cooperativei de consum 
Şelimbăr, înţelegînd în felul 
lor unele instrucţiuni, condi
ţionau vînzarea mărfurilor 
(şi a celor care nu erau cu
prinse în instrucţiuni). Con
ducerea cooperativei le-a fă
cut instructajul şi le-a ară
tat cum să muncească, cum 
să se poarte cu cetăţenii, 
dar, după cum se vede, u- 
nii le-au uitat. „Pentru că 
salariata Margareta Schuster 
nu a respectat aceste indica
ţii (instrucţiunile respective), 
conducerea cooperativei Şe
limbăr a sancţionat-o cu 
mustrare cu avertisment“. 
Nu de alta, ca să-i fie de în
văţătură şi ei, dar şi altora 
care nesocotesc dispoziţiile 
şi provoacă nemulţumiri 
cumpărătorilor.

Motivări da, 
soluţionări ba !

Desigur, e mult mai sim
plu să vii cu justificări de
cit să iei măsuri, să rezolvi 
cerinţele justificate ale cetă
ţenilor. Dar să intrăm în su
biect. In scrisoarea semnată - 
de I. Munteanu din Apoldu 
de Sus, comuna Miercurea 
Sibiului — în numele a 32 
navetişti la Sebeş — se fac 
două propuneri. Prima, au
tobuzul de Sibiu — Deva să 
fie de capacitate mare. iar a 
doua, acestui autobuz să i se 
schimbe ora, încît să ajun
gă la Sebeş înainte de ora 
7. Ce răspunde Autobaza 
T.A. Sibiu? Că nu se poate 
pune un autobuz de o capa
citate mai mare, ci numai 
de 28 locuri (?!) Dar chiar 
în scrisoare se arată că ma
şina este foarte aglomerată, 
motiv pentru care unii oa
meni rămîn pe jos. La a do
ua propunere se arată că nu 
se poate face nimic, deoare
ce aşa este prevăzut în mer
sul autobuzelor întocmit pe 
plan republican. De acord că 
orarul nu se poate schimba 
imediat. Dar, propunerile 
pentru un nou mers al au
tobuzelor din raza de acti
vitate a Autobazei nu pleacă 
de aici? Atunci de ce nu s-a 
reţinut propunerea (cu spe
cificaţia în răspuns), încît 
la noul mers să se schimbe 
orarul în funcţie de satisfa
cerea necesităţilor de trans
port a majorităţii călătorilor?
Cei ce sínt nevoiţi să ^călă
torească zilnic, doresc fapte 
nu justificări. Le aşteptăm 
şi noi...

Rubrică realizată de 
S. MAGEANU

V J

/

PLENARA COMITETULUI
JUDEŢEAN

(Urm are din pag. 1)

fului secţiei şcoli de la C.C. al 
U.T.C., a relevat fap tu l pozitiv al 
specializării organelor U.T.C. din 
judeţ, al organizării muncii U.T.C. 
pe domenii de activitate. V orbito
rul a a ră ta t că aceste comisii pe 
problem e nu sínt an trenate  în su
ficientă m ăsură, nu sín t folosiţi 
to ţi factorii educativi de rigoare. 
Se necesită pen tru  consolidarea 
politico-organizatorică a organiza
ţiilor U.T.C. folosirea contribuţiei 
fiecărui m em bru al U.T.C., un mai 
m are spirit de discernăm înt în 
p relucrarea şi desfăşurarea activ i
tă ţilo r din cadrul organizaţiilor, 
o m ai m are varie tate  a acestora 
în funcţie de specificul de viaţă 
şi acţiune a diferitelor categorii 
de tineri.

Un nou post 
de transformare 
în cartierul Lupeni

AL U. T .  C.
în  încheierea lucrărilor plenarei 

a luat cuvîntul tovarăşul VASILE 
BARBULEŢ, şeful secţiei organi
zatorice a Com itetului judeţean al 
P.C.R., care a subliniat a ten ţia pe 
care o acordă partidul vieţii şi ac
tivităţii tinerilor în frun te  cu o r
ganizaţia revoluţionară a U.T.C. 
P en tru  mobilizarea eficientă a t i
nerilor la aplicarea în viaţă a poli
ticii partidului nostru trebuie ca 
organizaţiile de tine re t din judeţ 
să-şi îm bunătăţească stilul de 
m uncă, să privească lucrurile în 
perspectiva lor, astfel încît activi
tatea politico-educativă de tineret 
să se finalizeze prin pregătirea fie
cărui tinăr pentru  muncă, prin 
form area la fiecare tînă r a unei 
conştiinţe socialiste ferm e. Este 
nevoie de mai m ultă preocupare 
din partea Com itetului judeţean al 
U.T.C. pen tru  sporirea eficienţei 
vieţii de organizaţie, pen tru  fina
lizarea optim ă a acţiunilor cu t i 
neretu l.

Vestitorii prim ăverii

Foto: F r. NUSS

•intecul mugurilor u

Există o tendinţă mereu mai ac
tivă de a promova tinerele talen
te, acţiune din care mentorii cul
turali sau literari îşi fac tot mai 
serios o îndatorire de conştiinţă. 
In perimetrul judeţului nostru, fe
nomenul efervescenţei tinerelor 
talente a cîştigat in' ultimul timp 
o forţă deosebită, reuşind să re- 
vitalizeze un Sibiu hărăzit literatu
r ii' în special prin generaţii mai 
vîrstnice. Printr-o acţiune largă, 
adiţionînd contribuţii organizatori
ce din mai multe părţi, tinerii con
deieri sibieni au reuşit să se dis
tingă ca o generaţie literară omo
genă, bogată în resurse, ajUngînd 
să-şi impună voci şi în publicisti
ca de specialitate. Acest îmbucu
rător fenomen reţine atenţia atît 
prin calitatea mesajului, cit şi prin 
caracterul cuprinzător al său, iz- 
vorînd din serioase preocupări si
milare în mai multe părţi ale ariei 
administrative sibiene.

In acest' climat de atentă stimu
lare a tinerelor talente literare — 
participante la cenacluri municipa
le, orăşeneşti sau liceale — iniţi
ativa Comitetului judeţean Sibiu 
al U.T.C. de a edita o culegere 
de versuri ale elevilor din liceele

de cultură generală şi de speciali
tate se înscrie printre acţiunile 
meritorii, cu atît mai mult cu cît 
antologiile şcolare nu sínt prea 
frecvente. Beneficiind de concursul 
poetei Mira Preda, îngrijitoarea 
culegerii, tinerele semnături pre
zente aici surprind „prin intensi
tatea entuziasmului şi durata lui, 
inefabilul adolescentin, miraculoa
sa întîlnire cu poezia“, _după cţim 
remarca, în Cuvînt înainte# Nico- 
lae Găitan, prim-secretar al^ Co
mitetului judeţean Sibiu al U.T.C.

Culegerea de versuri Cîntecul 
mugurilor înmănunchează tineri 
autori care au depăşit cu succes 
pragul debutului publicistic — pre
cum Nicolae Petru (masiv prezent 
în culegere), Maria Bilac, Dan 
Pintescu, Emil Tat, Rodica Girea- 
dă, Ligia Crăciunescu, Florin Mi- 
hăescu, alături de nume care îşi 
discern cu nelinişte şansele afir
mării.

O vîrstă tînără se cere imperios 
afirmată, o virstă a entuziasmului 
şi a freneticei dăruiri, în a cărei 
afirmare ne exprimăm o deplină 
încredere.

T. P.

MEDIAŞUL IN  VIZIUNEA 
ARTIŞTILOR FOTOGRAFI 

DE LA
CASA DE CULTURĂ

In cartierul Lupeni din munici
piul Sibiu, a început construcţia 
unui nou post de transformare, în 
scopul îmbunătăţirii alimentării 
cu energie electrică a cartierului.

Electricienii din echipa lui Iosif 
Reisen auer (I.R.E.S.) execută în 
prezent lucrările de pozare a ca
blului de 20 KV pentru racorda
rea noului post de transformare 
la reţeaua de medie tensiune a 
municipiului Sibiu.

Devierea drumului 
naţional 14

Pentru evitarea barierei C.F.R. 
de la ieşirea din Mediaş, în di
recţia Sighişoara, s-a elaborat 
proiectul de deviere a D.N. 14, 
începînd de la str. Tudor Vladi- 
mirescu pînă în zona uzinei „Au- 
tomecanica".

I.R.E. Sibiu, a terminat proiec
tul pentru instalaţiile de iluminat 
pe noua magistrală.

C onfruntare cu prezentul

Nu de mult a avut loc deschiderea, 
în aer liber, pe panourile din Piaţa 
Republicii, a unei expoziţii a artişti
lor fotografi de la Casa de cultură 
din Mediaş, cu tematica anunţată în 
titlu .. Sínt prezenţi şapte expozanţi 
cu 66 de fotografii in alb-negru şi 
color (Gáli Ignaţ 12. lozsa Ernest 18, 
Emil Mureşan 10, Mihai Niculescu 5, 
Willi Spindler 8, Otto Schteiner 3, 
Heinz Heiser 10).

In intenţia Casei de cultură a fost 
punerea în faţa publicului a unor 
peisaje din oraş, unele puţin cunos
cute, care, printr-o compunere inte
resantă a fotografiilor, să iasă din 
anonimat.

Arta fotografică are două compo
nente. Pe de o parte aparatul, care 
corespunde sau nu unei anumite dez
voltări tehnice, pe de altă parte crea
torul, care trebuie să, fie posesorul 
unor deosebite cunoştinţe în dome
niul tehnicii fotografice şi să aibă 
o cultură estetică avansată. Numai 
în cazul unei corelări a acestor două 
componente se creează opera fotogra
fică cu mesaj uman, în care se pot 
găsi idei şi sentimente.

Expoziţia de faţă este meritorie 
prin faptul că arată preocupările u- 
nui grup, deşi restrîns, de fotografi 
medieşeni, care au în centrul atenţiei 
lor îmbunătăţirea mijloacelor de ex
primare artistică.

In expoziţie se remarcă două ten
dinţe. Prima o formează cei care reu
şesc să îmbine perfect tehnica foto
grafică cu o idee interesantă şi va
loroasă, creînd adevărate opere. Ast
fel, lucrările lui Emil Mureşan, sen
sibil detaşat de grup (în Motiv, Ar
cade noi, Panoramic sau Poartă spre 
trecut), ni-1 recomandă ca pe un fin 
observator al realităţii şi în acelaşi 
timp şi ca pe un gîrvditor, care nu 
se mulţumeşte să facă fotografie 
descriptivă. Pentru el compoziţia pei
sajului e o compoziţie a suprafeţelor, 
una de lumini şi umbre, precum şi 
una a prezenţei figurii umane. Toate 
aceste căutări, grefate pe o tehnică 
ireproşabilă, plină de acurateţe, îl 
afirmă ca pe o personalitate distinc
tă.

Heinz Heiser (mai ales în două 
Rapsodii de toamnă sau în Pasiunea)
e mult apropiat de cel mai sus a- 
mintit. Totuşi se diferenţiază prin 
faptul că se lasă dominat de o inspi
raţie spontană. Tehnica sa ar putea 
să fie îmbunătăţită printr-o preocu
pare serioasă pentru acurateţe.

O altă categorie este a celor care 
stăpînesc în înalt grad tehnica, dar 
care-şi pun mai puţine probleme în 
căutarea ideii, a mesajului (Mihai 
Niculescu în Turn, Ernest lozsa în 
Torcătoarea, sau Willi Spindler în 
Opt variaţiuni de iarnă). Lucrările

lor sínt totuşi ireproşabile privind 
claritatea, printr-o trecere fină de la 
o tonalitate la alta, conferind multă 
veridicitate.

Este salutară prezenţa în expoziţie 
a lucrărilor color. Tehnica aceasta 
mai puţin frecventă, necesită o mun
că dublă şi o cunoaştere precisă a 
regulilor cromatice. Cei prezenţi în 
acest sector dovedesc virtuozitate, 
reuşind să creeze lucrări de veridi
citate apreciabilă. Cele mai realiza
te cromatic sínt ale lui Gáli Ignaţ 
(peisajele de pe Tîrnavă) unde nu 
există dominante care să supere, a- 
vind o compoziţie bine gîndită, fără 
descriptivism. La fel fotografiile lui 
Ernest lozsa, cu o bună distribuţie 
cromatică.

Socotim cs, în viitor#- atît condu
cerea. Casei de cultură cît şi Comi
tetul pentru cultură şi artă al mu
nicipiului Mediaş, trebuie să acorde 
un sprijin mai larg unor astfel de 
manifestări, care la noi încă se si
tuează sub nivelul dorit.

PETRE DUMBRAVEANU

Lucrări
edilitare

în cadrul acţiunii de înfrumuse
ţare a oraşului, o echipă a între
prinderii comunale Sibiu execută o- 
peraţii de estetizare a parcului din 
strada Alba Iulia. Lucrarea vizează 
totodată demolarea zidului de îm
prejmuire şi înlocuirea acestuia cu 
gard viu.

O echipă de electricieni, condusă 
de Ilie Cernea de la I.R.E. Sibiu, a 
terminat şi a pus sub tensiune insta
laţia de modernizare a iluminatului 
public pe strada Cibinului,

In cadrul aceleiaşi acţiuni conti
nuă înlocuirea copacilor ornamentali 
uscaţi şi corectările de coronamente 
pe un număr de peste 100 de străzi.

C ît de m ult 
depinde de noi!

Se întîmplă, uneori, să lim 
martorii unor evenimente, fapte 
negative, pe care — deşi au Ioc 
in imediata noastră apropiere — 
Ie lăsăm să se desfăşoare, tre
cem pe lingă ele nepăsători. Or, 
e vizibil că, dacă am interveni, 
dacă am lua poziţie, multe din 
ele n-ar mai avea loc. Bunăoară, 
zilele'  trecute, Ia . restaurantul 
„împăratul romanilor“ din Sibiu 
s-a intimplat un caz grav: doi 
oameni, orbiţi de urmările consu
mului de alcool, şi-au dat friu 
liber instinctelor şi s-au luat la 
bătaie. Unul din ei, cel mai so
lid, l-a lovit atlt de puternic pe 
celălalt, incit acesta a căzut jos 
şi a murit. Faptele s-au intimplat 
in văzul ailor cetăţeni care n-au 
intervenit in cearta celor doi, 
numai după ce victima era Ia pă- 
mlnt. Dacă inlerveneau, cu sigu
ranţă era împiedicat un omor...

Pe strada Nicolae Bălcescu, in
tr-un incendiu, a ars o fetită. 
Cauza incendiului? Părinţii au lă
sat-o pe copilă închisă in casă. 
Aceasta, văzind pe noptieră o cu
tie cu chibriluti, a luat-o şi a 
început să aprindă bă( după bă(. 
Deodată, dormeza pe care stătea, 
a luat ioc. A ars şi leliţa. In a- 
cest caz însă am vrea să atragem 
alenfia asupra altui aspect. V e 
cinii, văzind fumul care ieşea din 
cameră, au anunţai imediat pom
pierii. Foarte bine au procedat. 
Dar făceau şi mai bine dacă 
spărgeau, in acelaşi timp, uşa a- 
parlamentului cu pricina. In a- 
cest lei, poate că leliţa ar ii fost 
salvată.

Eşti ospătar, vezi că un cetă
ţean e beat. Nu-1 mai servil Ii 
Iaci asllel un bine. Observi un 
om care se abate de la regulile 
convieţuirii sociale, at rage-i a- 
tenfia, împiedică-1 să Iacă răul E 
datoria ta, a mea, a noastră. De
pinde, depinde foarte mult de 
no i...

Şi In cazul necinsteir  Este ade
vărat că unul om, cu cît este el 

, mai cinstit, cu atît li vine mai 
greu să creadă că alţii ar l i . . .  
necinstiţi. Totuşi.. .  Tlnărul M. T. 
se îndrepta intr-o zi spre cantina 
Consiliului popular municipal. In 
dreptul poştei, observă un bărbat, 
cu fata speriată, îmbrăcat cu un 
palton de piele, prea lung pen
tru statura lui. Atenţia Iui M. T. 
o lost involuntară. EI şi-a conti
nuat drumul spre cantină. A in
trat, a tost servit şi a începui 
să mănince. Dar nu apucă' omul 
să termine ciorba, cînd, un tînăr

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE: A- 
sasinatul s-a comis luni (orele 18,00 
şi 20,00).

BAZNA-BAI: Lovitură puternică lő
réié 17,00 şi 19,00).

din imediata sa apropiere, stînd 
lingă cuier, începu să se plîngă 
că i s-a furat paltonul, „Să ştii, 
şi-a zis in gînd M. T. — cd acela 
care a trecut pe lingă mine era 
hoţul în persoană. Dar cum să-i 
spun eu păgubaşului? Mă va pu
ne să dau declaraţii şi eu nu-1 
cunosc pe hoj. Dar dacă l-aş mai 
vedea poale că l-aş recunoaşte 
to tuşi...  li spun lînărului. .." 
Cei căruia i se furase paltonul 
era un student. Rămăsese băiatul 
dezbrăcat in plină iarnă. Dar nu 
pentru mult timp căci...

Intr-o seară, plimbindu-se pe 
strada Nicolae Bălcescu, M. T. 
ii vede pe ho{. Acesta s-a 
intîlnit cu citiva prieteni, au stat 
pufin Ia taclale şi, apoi, Împreu
nă cu un alt tînăr, hoful a intrat 
în braseria „Bulevard“. M. T. i-a 
urmărit îndeaproape. După ce a 
văzut că hoful s-a dezbrăcat şi 
s-a aşezat la masă, M. T. a Ieşit 
ş i. . .  tuga Ia miliţie. Doi lucrători

de miliţie s-au prezentat lepede 
la lata locului. Unul, îmbrăcat în 
haine civile, a Intrat in local, s-ă 
prezentat şi l-a invitat pe hot 
însoţească pînă Ia miliţie. N-a 
vrut să recunoască. In buzunarul 
lui a fost găsită însă legitimaţia 
de student a păgubaşului. După 
cîteva ore de cercetări — în care 
lucrătorii de miliţie şi-au făcut 
datoria — hoţul a recunoscut. Se 
numeşte Ion Pătrăşcoiu, fost mun
cilor la „Balanfa“. Era, cum s-ar 
zice, specialist. Furase mai multe 
paltoane şi nu numai paltoane ., 
lată cum, datorită intervenţiei tî- 
närului M. T„ a lost ptins un 
hof. Asllel de cazuri mai există.

Depinde, depinde foarte mult 
de noi. Să iacem in aşa le t încît 
judecătorul nostru suprem  — con
ştiinţa — să ne poală spune, a- 
tunci cînd intrăm în casă: „Astăzi 
ai făcut un lucru bun“.

i
ALEXANDRU GRAD ]

C .E J 1  Sibiu, u n i ta te a  „ R e p u b lic a “
din str. Tractorului,

LIVREAZĂ IMEDIAT

pentru I.A.S., C.A.P. şi persoanele particulare, 
la preţuri oficiale:

— capete de buşteni de tei pentru foc, 
cu 105 lei tona,

— coajă de tei pentru foc, cu 25 lei tona.

Combinatul textil P iteştij

angajează prin transfer
pentru fabrica de stofe „Argeşana“ Piteşti:

— AJUTORI DE MAIŞTRI ŢESĂTORI, 
absolvenţi de şcoală profesională 
cu stagiul militar satisfăcut, 
încadraţi în categoriile de salarizare III şi IV.

Salarizarea se va face conform  H.C.M . 914/1968.
Se asigură locuinţă în oraşul Piteşti.
Lămuriri suplimentare la sediul întreprinderii Piteşti, 
str. N . Bălcescu nr. 186, telefon 1 48 90 şi 1 48 91.

TIMPUL
Vreme frumoasă şi călduroasă 

cu cerul temporar acoperit. Izolat, 
averse slabe de ploaie însoţite de 
descărcări electrice. Vîntul va su
fla slab din sectorul sud-vestic. 
Minimele vor fi "cuprinse între 5 şi 
8 grade, iar maximele vor oscila 
între 14 şi 22 grade.

TELEVIZIUNE
17.30 Emisiune în limba maghiară.
18.05 Film serial. OLIVER TWIST 

(III).
18,35 Mult e dulce şi frumoasă.
19.00 Telejurnalul de seară.
10,20 Muzică distractivă
19.30 Prim plan.
20.00 Reflector.
20.10 Anunţuri — publicitate. • 
20,15 Stagiune lirică TV.
21.05 Anunţuri — publicitate.
21.10 Centenarul lui V. I, Leni:..
22.00 Telejurnalul de noapte.
22.10 Actualităţi literare.
22.30 Avanpremieră.

22,40 Disc ’70 — program prezen
tat de formaţia Casei de 
discuri „Electrecord“.

23,00 închiderea emisiunii.

CINEMA
SIBIU: PACEA: Urmărirea (orele 

9,00; 11,30; 14,00; 16,15; 18,45; 21,00); 
TINERETULUI: Kekec ce) isteţ (orele

10,00; 12,00; 14,30; 16,30; 18,30; 20,30).
MEDIAŞ: PROGRESUL: Via Mala 

(orele 9,00; 11,15; 14,00; 16,30; 19,00: 
21,15); TINERETULUI: Iubirea strict 
oprită (orele 10,00; 16,30; 18,30; 20,30); 
UNIREA: Omul, orgoliul, vendetta
(orele 10,00; 16,00; 18,00 şi 20,00)!

CISNADIE: POPULAR: Winnetou 
în valea morţii (orele 11,00; 14,00;
16,00; 18,00; 20,00).

AGNITA: 8 MAI: Contemporanul 
tău, seriile 1 şi II (orele 10,00; 16,00;
18,00 şi 20,00).

Cadru din filmul ţVinnetou în valea morţii

OCNA SIBIULUI: Noile aventuri 
ale răzbunătorilor (orele 17,00 şi 19,00).

COPŞA MICA: POPULAR: Omul 
momentului (orele 17,00 şi 19,00).

APOLDU DE SUS: 23 AUGUST: 
Profesioniştii (orele 17,00 şi 19,00).

CONFERINŢĂ
In cadrul activităţilor Casei de 

cultură a municipiului Sibiu se 
organizează, la ora 18,00, în sala 
„Tineretului“ din str. G-ral Maghe- 
ru nr. 18, conferinţa Paradoxe ale 
fizicii moderne însoţită de proiec
ţii. Prezintă ing. Doru Todericiu 
din Bucureşti.

MUZEE
Muzeul Brukenthal cu expoziţi

ile sale permanente de artă, artă 
populară, galeria de artă şi saloa
nele baroc, arheologie şi istorie; 
clădirea din str. Cetăţii nr. 1, sec
ţia de Ştiinţele naturii cu expozi
ţia specială: „Ocrotirea monumen
telor naturii“; clădirea din str. 
Şcoala de înot nr. 7 cu expoziţia 
permanentă: „Arme şi trofee de 
vînătoare“.

Í N T H Í E R E A  POLiGRAFICĂ 
SIBIU

angajează:
ŞEF DEPOZIT MATERIALE

Informajii:
biroul personal, felefon 12530, int. 6,

%

MI CA P U B L I C I T A T E

Pierdut certificat de naştere nr. 608 636, eliberat de Sfatul Popular 
Sebeş, pe numele Aldea Livia. îl declar nul.

Pierdut carnet de mecanic agricol nr. 4778, pe numele Lascu Avram 
şi nr. 4647, pe numele Tuţă loan, eliberate de I.M.A. Sibiu. Le declarăm 
nule.
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„Vom credita numai 
investiţii cu eficienţă 
economică ridicată“

In documentele Congresului al 
K-lea al partidului se arată că: 
feLa repartizarea rezultatelor ob
ţinute, cooperativele trebuie să ţi
nă seama în mod permanent, de 
necesitatea sporirii fondului de a- 
cumulare, a avuţiei obşteşti — 
condiţie esenţială a dezvoltării şi 
consolidării lor economice şi creş
terii sistematice a veniturilor coo
peratorilor“.

Urmînd această linie ascenden
tă, multe din cooperativele agricole 
din judeţul nostru s-au consolidat 
organizatoric şi economic, şi-au 
îmbunătăţit substanţial situaţia fi
nanciară, ceea ce le-a permis să-şi 
realizeze producţiile planificate, 
să-şi onoreze la timp şi integral 
toate datoriile contractate cu sta
tul şi să asigure venituri substan
ţiale membrilor cooperatori.

Aşa, de exemplu, cooperativa a- 
gricolă din Apoldu de Sus a rea
lizat investiţiile planificate numai 
din fonduri proprii, fără a apela 
la credite bancare. Fondurile pro
prii au fost constituite din alo
cări substanţiale la fondul de a- 
cumulare. Este evident că, în ase
menea împrejurări, unitatea şi-a 
achitat toate datoriile faţă de 
membrii cooperatori şi faţă de 
stat, neavînd credite restante ia 
bancă sau alte greutăţi financia
re.

Şi cooperatorii din Miercurea 
Sibiului s-au gospodărit economi
cos în privinţa investiţiilor. Ca 
urmare, unitatea are aceeaşi si
tuaţie financiară bună ca şi A- 
poldu de Sus. Asemenea orienta
re bună în realizarea alocărilor la 
fondul de acumulare şi realizarea 
investiţiilor din aceste surse, fără 
a face apel la credite bancare, au 
mai avut consiliile de conducere 
ale cooperativelor agricole din 
Cristian, Marpod, Moşna, Aţei şi 
altele.

Fără îndoială, statul sprijină în 
continuare dezvoltarea multilate
rală a cooperativelor agricole în 
vederea sporirii producţiilor vege
tale şi animaliere. Acest ajutor se 
concretizează în extinderea lucră

rilor de mecanizare şi chimizare 
a agriculturii, efectuarea lucrări
lor de irigaţii, asigurarea unui ma
terial biologic valoros, asigurarea 
asistenţei tehnice şi acordarea de 
credite în-volum sporit şi în con
diţii avantajoase.

Unul din factorii principali de 
obţinere a producţiilor planificate 
în fiecare an îl constituie realiza
rea în termen şi în bune condi- 
ţiuni a obiectivelor de investiţii 
aprobate de adunarea generală a 
membrilor cooperatori. Fondurile 
materiale şi băneşti consumate 
p>entru realizarea investiţiilor tre
buie să se reflecte în sporul pro
ducţiei şi al veniturilor.

Trebuie să se evite fărîmiţarea 
fondurilor proprii sau a creditelor 
bancare pentru investiţii mici, de 
slabă eficienţă economică, aşa cum 
a procedat cooperativa agricolă din 
Porumbacu de Jos, care a solicitat 
în anul 1969 un credit de 18 mii 
lei pentru electrificări, iar coope
rativa agricolă din Cornăţel — 15 
mii lei pentru alimentări cu apă.

Investiţiile realizate trebuie ex
ploatate la capacitatea lor maxi
mă, spre a se obţine sporurile 
scontate de producţie şi de veni
turi. Dacă s-ar fi preocupat mai 
mult de viticultură, de îngrijirea 
animalelor cumpărate, de construc
ţiile realizate etc., multe din coo
perative nu ar mai fi ajuns să 
nu-şi poată realiza producţiile şi 
veniturile planificate şi ar fi avut 
posibilitatea să ramburseze la ter
men creditele pe termen lung 
(Laslea — 657 mii lei, Alma — 
457 mii lei, Alămor — 409 mii 
lei, Şeica Mare — 343 mii lei şi 
altele).

Transpunînd în viaţă indicaţiile 
documentelor de partid şi de stat, 
în anul în curs urmează să se asi
gure cu prioritate fonduri băneşti,

din resursele proprii ale coopera
tivelor şi din credite bancare, pen
tru lucrările de îmbunătăţiri fun
ciare în sisteme mari, pentru com
plexele de îngrăşarea porcilor şi 
păsărilor, construcţiile de sere le
gumicole, plantaţii vitipomicole şi 
procurări de animale matcă (bo
vine şi porcine). Creditele banca
re vor fi acordate unităţilor care 
au cele mai bune condiţii p>entm 
realizarea investiţiilor, care parti
cipă şi cu fonduri proprii şi car» 
nu fărîmiţează fondurile. '

De asemenea, unităţile slab dez
voltate vor fi sprijinite prin cre
dite pe termen lung pentru reali
zarea unor investiţii direct produc
tive şi eficiente, cum sínt dezvol
tarea sectorului zootehnic, reface
rea şi extinderea plantaţiilor viti
pomicole şi alte obiective care pot 
contribui Sntr-o perioadă scurtă la 
redresarea economică a cooperati
velor agricole. Se înţelege că ast
fel de credite se vor acorda numai 
după ce în prealabil s-au făcut fi
nalize temeinice, amănunţite, pen
tru a depista posibilităţile reale 
ce pot fi valorificate.

Este deci de datoria consiliilor 
de conducere, a specialiştilor, con
tabililor şefi din cooperativele a- 
gricole, celorlalte organe agricole 
judeţene, inclusiv organele de te
ren ale Băncii agricole, să parti
cipe activ la mobilizarea tuturor 
rezervelor interne din unităţi 
(stocuri de materiale, debitori etc.), 
la întocmirea documentaţiilor teh- 
nico-economice şi a planurilor de 
măsuri concrete, pentru realizarea 
investiţiilor în cooperativele agri
cole, în vederea asigurării condiţii
lor de sporire a producţiilor şi ve
niturilor în aceste unităţi.

DRAGOMIR ISDRAILA 
director al sucursalei judeţene 

a Băncii agricole

uzina „Emailul roşu“ Mediaş, procesul de producţie al vaselor 
este în bună măsură automatizat

STUDII Ş l PROPUNERI 
SUPUN 0

A trecut aproape o lună de cind 
s-au terminat adunările generale 
de dezbatere a sarcinilor de plan 
pe anul 1970 la Uzinele textile 
din Cisnădie. Ele au demonstrat 
elanul şi hotărîrea textiliştilor de 
a depune toate eforturile pentru 
îndeplinirea exemplară a planului 
pe acest an, pentru înlăturarea o- 
perativă a unor carenţe semnalate 
în procesul de fabricaţie. Carac
teristica principală a acestor adu
nări, la care au participat toţi sa
lariaţii uzinei, constă în adoptarea 
unui număr mare de măsuri şi 
propuneri.

Dorind să aflăm ce măsuri s-au 
întreprins pe această linie, ne-am 
adresat tovarăşului IOAN MUN- 
ŢIU, secretarul comitetului de par
tid de la Uzinele textile Cisnădie.

— Se ştie că în anul trecut U- 
zinele textile Cisnădie — ne-a re
latat interlocutorul — n-au valo
rificat superior toate rezervele in

i' Stînă din Munţii Cibinulul

Stimulent in creşterea cantitativă si calitativă
(Urmare din pag. I)

tă, restul reprezentînd cîştiguri pe 
calea adausurilor variabile (depă
şiri de norme, sporuri şi premii) 
în condiţiile depăşirii normelor de 
muncă cu 50—70 la sută şi chiar 
mai mult. Pe această cale munci
torii aveau posibilitatea să obţină 
cîştiguri mai mari decît prin pro
movarea în următoarea categorie 
de salarizare, situaţie care, din pă
cate, a dus la o plafonare a aces
tora din punct de vedere al pre
gătirii profesionale.

Noul sistem de salarizare a fost 
aplicat pe baza unor noi norme de 
muncă fundamentate tehnic, care 
reflectă volumul de muncă real
mente necesar, în condiţiile unei 
intensităţi normale de muncă, cu 
actuala dotare tehnică. Aceste 
norme îndeplinite asigură realiza
rea integrală a sarcinilor de pro
ducţie şi de productivitate a mun
cii. Structura sistemului, tarifar de 
salarizare a fost simplificată. S-a 
redus numărul de reţele tarifare 
şi numărul de grupe al salariilor 
tarifare, făcîndu-se diferenţieri 
progresive între aceste categorii 
pentru muncitori; au fost reduse 
grupele de ramuri pentru diferen
ţierea salariilor tarifare ale perso
nalului tehnic administrativ, aces
tea grupîndu-se în clase de sala
rizare.

Noul sistem de salarizare dife
renţiază salariile tarifare ale mun

citorilor chiar din aceeaşi catego
rie, în raport cu experienţa, apti
tudinile şi contribuţia personală la 
îmbunătăţirea activităţii formaţiei* 
de lucru din care fac parte, intro- 
ducînd în cadrul fiecărei categorii 
trei trepte şi un nivel de bază. A- 
celaşi principiu a fost aplicat şi 
la personalul tehnic administrativ, 
au fost introduse gradaţii pentru 
toate funcţiile pînă la şef de ser
viciu, acestea acordîndu-se dife
renţiat în funcţie de aptitudini şi 
experienţă personală în muncă, de 
aportul adus la îndeplinirea sar
cinilor. Pentru funcţiile de condu
cere au fost prevăzute indemniza
ţii peste salariile tarifare în ra
port cu desfăşurarea activităţii şi 
rezultatele obţinute.

Experienţa' a demonstrat că un 
element esenţial al bunei organi
zări a muncii şi producţiei din în
treprinderi îl constituie stabilita
tea cadrelor. Ţinînd seama de ne
cesitatea acestei stabilităţi, în ca
drul noului sistem de salarizare 
s-a prevăzut introducerea unui 
spor de salariu a cărui mărire este 
diferenţiată în raport cu vechimea 
neîntreruptă în muncă, în aceeaşi 
unitate.

Reţinem ca un aspect pozitiv e- 
forturile din toate domeniile de ac
tivitate îndreptate nu numai în 
spre creşteri cantitative ci şi în 
direcţia creşterilor calitative. Ul
timii ani se pot caracteriza prin- 
tr-o ofensivă generală în scopul

sporirii continue a eficienţei eco
nomice a activităţii. în noul sis
tem de salarizare stimularea sala
riaţilor în realizarea sarcinilor ce 
decurg din planul de stat, precum 
şi pentru creşterea continuă a efi
cienţei economice şi-a găsit mate
rializarea în hotărîrea organelor su
perioare de partid şi de stat prin 
care s-a introdus sistemul de acor
dare de premii din beneficiile rea
lizate. Premierea poate fi cu atît 
mai mare cu cit unităţile econo
mice vor realiza un volum de be
neficii sporit. De asemenea ace
eaşi hotărîre reglementează drep
tul unităţilor de a acorda în cursul 
anului premii pentru realizarea 
de economii de materiale, obţinute 
la locul de muncă.

Noul sistem de salarizare şi ma
jorarea salariilor, precum şi hotă
rîrea referitoare la acordarea pre
miilor în unităţile economice se 
înscriu în contextul măsurilor lua
te de conducerea de partid şi de 
stat pentru perfecţionarea condu
cerii planificării şi organizării e- 
conomiei paţionale, urmărind creş
terea cointeresării materiale a oa
menilor muncii în obţinerea unor 
rezultate cît mai bune în îndepli
nirea sarcinilor. Aceste măsuri re
prezintă un important factor mo
bilizator în creşterea eficienţei ac
tivităţii economice, condiţie esen
ţială pentru continua ridicare a ni
velului de viaţă al întregului po
por.

terne, depăşind cu mult consumu
rile specifice de materii prime şi 
materiale, înregistrînd în acelaşi 
timp cantităţi însemnate de de
şeuri. în acest sens s-au stabilit 
şi chiar înfăptuit, mai multe stu
dii, dintre care voi aminti doar 
cîteva.

Specificul uzinei noastre este 
determinat de folosirea unei mari 
cantităţi de lînă ca materie pri
mă. Avînd in vedere că la acest 
capitol am fost deficitari, s-a per
fectat studiul privind folosirea mai 
eficientă, mai raţională a linuri
lor. Printr-o mai bună organizare 
a muncii am reuşit să obţinem sor
turi superioare, asigurînd astfel, 
în bună măsură, materia primă ne
cesară la fabricarea noilor articole 
de covoare pluşate. Eficienţa eco
nomică a acestui studiu, cit şi a 
altor măsuri ce vor fi luate în 
1970 la centrul de sortare-spălare 
a linurilor este de circa 10 mi
lioane lei, cu peste 6 milioane lei 
mai mult faţă de anul trecut.

In scopul încadrării în consu
murile specifice şi-a găsit finali
zarea şi un alt studiu. Acesta se 
referă la stabilirea loturilor opti
me de partizi,'evitîndu-se în felul 
acesta resturile de partizi, care au 
generat multe deşeuri în procesul 
de producţie. Printr-o planificare 
mai judicioasă a articolelor pe sor
timentele de carde existente am 
reuşit să îmbunătăţim calitatea 
produselor, să reducem consumu
rile de materiale auxiliare şi piese 
de schimb.

La preparaţia ţesătoriilor s-a 
luat măsura reducerii deşeurilor, 
imprimînd, în acest sens, mai mul
tă răspundere în rîndul muncito
rilor, maiştrilor şi ajutorilor de 
maiştri. In această direcţie aş dori 
să dau un singur exemplu. La 
preparaţia ţesătoriei de stofe re
zultau multe deşeuri. în urma in
dicaţiilor comitetului de partid, 
birourile organizaţiilor de bază şi 
conducerea secţiei au constatat — 
în baza unui studiu făcut — că 
vina principală revenea unor mun-

C ®« p i e r
CApAŢINA MARINA — Sibiu, 

str. Pielarilor nr. 20. 1) La data în 
cetării raporturilor de muncă — 1, 
noiembrie 1969 — unitatea era o- 
bligată să vă acorde compensarea 
în bani atît a concediului neefectu
at pe perioada 1 ianuarie — 81 oc
tombrie 1969 din anul calendaristic 
— cît şi diferenţa de concediu cu-

IMOBILISMUL -  „inamicul public nr. 1“
'(Urmare din  pag. I)

pulstona niciodată interesul public, 
©mul trebuie ajutat să selecteze, să 
sesizeze mişcarea evenimentelor. 
N-a» fi potrivită o familiarizare pe 
cale publicitară, a cititorului, cu ru
bricile de largă audienţă conţinute 
In ziare şi reviste, prin expunerea 
publicaţiilor şl cu unele pagini in
terioare („Omul faţă în faţă cu el 
însuşi“ — Scînteia, „Să discutăm des
pre tinereţe, educaţie, răspundere* 
— Scînteia tineretului, „Raketenpost“
__ Neuer Weg, „Tribuna literară şi
artistică* — Tribuna Sibiului etc.)? 
N-ar fi stimulat cititorul medieşean 
dacă ar găsi în principalele chioşcuri 
un colţ, să spunem „Mediaşul în pre
sa de azi”, la care să se expună 
publicaţiile cu coloanele ce s-ar pu
tea constitui într-o asemenea temă?

Este, apoi, dezolantă lipsa de In
teres a minuitorilor de publicaţii 
In specularea comercială a graficii 
publicaţiilor. La magazinul central de 
difuzare din Piaţa Republicii stau şi 
azi pe perete 3 calendare inestetice 
in vreme ce publicaţii cu pagini de 
mare efect tipografic zac uitate în 

' teancurile de pe tejghea şi de sub 
tejghea. Există o scară a priorită
ţilor în expunere pe care n-am reu
şit s-o detectăm nici la magazinul 
central, nici J a  chioşcurile nr. 28, 
80, 31 şi 32. Ba la chioşcurile 32 şl 
28 ai fi zis că vînzătorii respectivi 
fac totul pentru a ascunde publl- 

' caţllle Bilei. Intr-un răstimp de cî

teva ore, cît am stat incognito în 
chioşcurile medieşene, n-am auzit 
Vînzătorii rostind alte cuvinte decît 
„n-avem*, „s-a terminat*, „poftiţi*, 
„bună ziua*. Unde este ştiinţa de a 
oferi o altă publicaţie în locul ce
lei care, întîmplător, lipseşte. Unde 
este ştiinţa de a informa cumpără
torul asupra articolelor deosebite 
din unele publicaţii? N-ar trebui 
reactualizate unele mijloace de pro
pagandă a presei prin vînzători care 
să ştie să facă o desfacere diferen
ţiată şi comercială? Crede tovarăşul 
Haralambie Năstase, şeful Oficiului 
orăşenesc de poştă că prin simpla 
prelucrare a unor instrucţiuni veni
te de sus se pot realiza dezideratele 
conţinute în întrebările noastre? De 
ce nu foloseşte întîlnirile domniei 
sale şi ale adjuncţilor d-sale cu 
chioşcarii, petrecute dimineaţa, pen
tru a-i familiariza cu titlurile de in
teres din presa zilei? l-ar împiedica 
astfel pe aceştia să se transforme în
încărcători şi descărcători de balo
turi, insuflîndu-le interes pentru o 
desfacere cit mai vie şi mai efi
cientă. îţi produce stupoare să vezi 
cum fiecare vînzător se baricadează 
în feuda lui, de dimineaţa pină la 
asfinţitul soarelui, fără să-l intere
seze că un ziar sau altul s-a termi
nat, fără să încerce să şi-l procure 
urgent de la centrală sau de la ve
cinul cel mai apropiat, în cazul în 
care acela îl are. La magazinul cen
tral şl la alte două chioşcuri, bu

năoară, „Tribuna Sibiului* se termi
nase de duminică de la amiază, dar 
vînzătorii nici luni Ia amiază nu se 
interesau să şi-o procure din altă 
parte, unde, eventual, s-ar fi aflat, 
deşi chiar el recunoşteau că ar mai 
fi avut nevoie de exemplare.

Am sondat modul în care existen
ţa necontestată a acestui climat se 
reflectă în preocupările celor direct 
răspunzători de coordonarea difuză
rii presei în Mediaş. Ni s-a părut 
straniu să constatăm aici o acută 
lipsă de informare asupra mişcării 
curente şl în perspectivă a difuză
rii publicaţiilor, inexistenţa unul e- 
fort de a Îndeplini măsurile stabi
lite de organul municipal de partid 
privitoare la creşterea substanţială 
a indicelui de pătrundere a presei. 
Pe lingă lipsa preocupării de a stu
dia cauzele adinei ale stărilor de 
lucruri în discuţie, la oficiul medie
şean nu sínt fructificate nici cele 
mai elementare posibilităţi de dina
mizare a vînzării. Situaţia desfacerii 
unor publicaţii, aşa cum ne era pre
zentată de Haralambie Năstase şi 
Anton lacobovici, dirigintele oficiu
lui I, contrazicea violent starea de 
fapt din unităţi.

Iată un exemplu tipic:
La Oficiul orăşenesc 
H. Năstase: „Calendarele „Tribuna 

Sibiului"? Greu, foarte greu. Mai 
au toţi la chioşcuri* A. lacobovici: 
„Arcade"? Marfă greu vandabilă, to

varăşe*.

La chioşcuri

„Arcade* a fost şi s-a vîndut ime
diat. Nu mai avem demult, de cînd 
a venit. Calendar „Tribuna* am avut 
o dată 50, altădată 20. A trecut tot. 
Acum nu mai avem. S-a vîndut bi
ne, că era atrăgător* (Olivia Trifan, 
Tutungeria 31). „Calendare, am dat 
tot ce am primit. Au fost frumoase. 
N-au mai venit că mai vindeam. 
„Arcade* nr. 2 am vîndut tot, nu mai 
este de vreo săptămînă* (Miltiade 
Popa, Tutungeria nr. 28). „Calendare 
nu mai avem din decembrie. S-au 
vîndut toate atunci. N-am primit 
mai mult. „Arcade" nr. 2, cît am pri
mit am vîndut. N-am primit mai 
mult. Am vîndut imediat, în aceeaşi 
zi, tot. Cum să cerem, că nu mai 
sínt." (Iutta Hertz, Tutungeria 30). 
„Am vîndut 300 de calendare „Tri
buna". Nu mai avem din ianuarie. Nu 
ni s-au mai dat". (Susanna Schuller, 
Magazinul central de difuzare a pre
sei).

Mai e nevoie de o altă concluzie 
decît cea rezultată din această fla
grantă contradicţie?

De ce nu pot realiza tovarăşii o 
cunoaştere cît de cît apropiată de 
adevăr, ceea ce ar putea conduce 
la o redistribuire operativă a pu
blicaţiilor în diverse puncte ale o- 
raşului, la statornicirea unor relaţii 
de într-ajutorare între vînzători, în 
beneficiul desfacerii integrale a ti
rajelor? Pentru că nu este organizat 
un sistem de informare zilnică asu

pra mersului vînzării. De ce nu se 
face această informare? Tovarăşul 
Năstase afirmă cu seninătate că or
ganul judeţean de poştă nu i-a dis
tribuit nici pînă astăzi imprimatele 
de informare zilnică promise. Iată o 
explicaţie mai mult decît rizibilă.

în altă ordine de idei, tovarăşul 
lacobovici ne spunea că există o 
lege în difuzarea presei conform că
reia un număr de ziar n-ar trebui 
să lipsească din chioşc înainte de 
apariţia următorului. Dar se pare că 
organul Comitetului judeţean de 
partid nu este inclus In aceste pre
vederi de vreme ce, cum spuneam 
mai sus, aproape în nici unul din 
chioşcurile vizitate de noi, luni la 
amiază, nu se afla numărul de du
minică. De altfel, aici am sesizat şl 
o anumită concepţie privind locul 
ziarului nostru în sistemul publici
tar din chioşcuri, dar pe care ni- 
meni nu se străduieşte s-o reaşeze 
în virtutea obligaţiilor fireşti 

Spaţiul nu ne permite să dezvol
tăm toate concluziile care se des
prind din constatările făcute de noi 
precum şi din discuţiile în legătură 
cu nevoia proeminent resimţită a 
diversificării şi modernizării mijloa
celor de desfacere a presei Nădăj
duim că persoanele vizate şi orga
nismele pe care le reprezintă, pre
cum şi cele ierarhic superioare lor 
nu vor întîrzia să studieze în pro
funzime situaţia inacceptabilă rele
vată aci şi, punînd aceste date în 
raport cu concluziile analizei realh 
zate la nivelul Comitetului munici
pal de partid, vor trece de urgentă 
la măsuri de natură a garanta o 
creştere substanţială a nivelului de 
pătrundere a presei în municipiul 
Mediaş.

*

Simpozioane 
tehnico-ştiinţifice

Mîine, la ora 15,30 la sediul 
Combinatului pentru exploa
tarea şi industrializarea lemnu
lui Sibiu, vor începe lucrările 
unui simpozion tehnico-ştiinţi- 
fic cu tema: ÎMBUNĂTĂŢIREA 
ACTIVITĂŢII DE MECANIZA
RE A LUCRĂRILOR DIN EX
PLOATĂRILE FORESTIERE.

Organizat de către comitetul 
sindicatului prin comisia ingi
nerilor şi tehnicienilor, simpo
zionul va prilejui un util schimb 
de păreri pe marginea cîtorva 
referate prezentate de specia
lişti de la I.N.C.E.F. Bucureşti 
şi din cadrul combinatului.

Vineri, la ora 15,30 în sala 
de conferinţe a cabinetului "teh
nic din uzina „Independenţa“, 
Consiliul municipal al sindicate
lor Sibiu organizează pentru 
inginerii şi tehnicienii dftn in
dustria constructoare de maşini, 
o manifestare tehnică în care 
dr. Alexei Manea,* şef de sec
tor la Institutul central de do
cumentare tehnică va susţine 
prelegerea „Sistemul informaţi
onal şi documentarea tehnică“, 
urmată de filme tehnice adec
vate temei.

CARE PRE- 
M A X m k

citori lipsiţi de spiritul răspunderii 
faţă de calitatea muncii depuse. 
Membrii de partid au luat atitu
dine, determinîndu-i să acorde 
mai multă atenţie calităţii muncii 
pe care o prestează.

Aş dori să mă mai opresc asu
pra unui singur studiu, care şi-a 
găsit, de asemenea, aplicarea în 
cadrul uzinei noastre. In anii tre
cuţi operaţia de nevedire se făcea 
in altă secţie, rezultînd capete de 
urzeli neutilizate. In prezent, a- 
ceastă operaţie se realizează direct 
pe război, redueîndu-se aproape 
complet deşeurile. Tot la secţia ţe- 
sătorie stofe a fost luată măsura 
ca urzelile să fie ţesute pînă la 
capăt, reducînd şi pe această cale 
deşeurile de fire.

— Ce alte măsuri vor sta în 
centrul preocupărilor comitetului 
de partid şi ale organizaţiilor de 
bază?

— In planurile de muncă ale 
comitetului de partid şi ale birou
rilor organizaţiilor de bază s-au 
stabilit analize periodice pe linia 
reducerii consumurilor specifice şi 
a deşeurilor. In plus, aceste pro
bleme ne vor preocupa zi de zi şi 
ceas de ceas, luîndu-se măsuri 
concrete şi operative acolo unde 
se constată neajunsuri. Aceasta 
presupune o muncă intensă, sus
ţinută,, o angajare maximă, iar 
sarcina comuniştilor este de a se 
situa în fruntea tuturor acţiunilor. 
Aceeaşi răspundere a fost impri
mată şi în rîndul organizaţiilor de 
sindicat şi U.T.C. Zilele trecute a 
fost analizată, în şedinţă de co
mitet, o astfel de problemă, la ca
re au participat secretarii organi
zaţiilor de bază, preşedinta comite
tului sindicatului şi secretarii or
ganizaţiilor de tineret.

In orice caz, rezultatele obţinute 
pînă acum ne îndreptăţesc să cre
dem că am pornit pe un făgaş 
bun, căruia îi vom acorda şi în 
viitor întreaga noastră pricepere 
şi putere de muncă.

Interviu consemnat de
IOAN STREZA

© © 1  ©j u r i d i c
venit pentru lichidarea anului de 
muncă 1967 (respectiv, după situaţia 
relatată de dv. — 1 septembrie — 
81 decembrie), conform pct. 29 din 
Precizările Ministerului Muncii nr. 
2038/1968 pentru aplicarea legii 26/ 
1967 privind concediul de odihnă. 
2) Angajaţii care se reîncadrează, 
menţinîndn-şi vechimea neîntreruptă 
în muncă — cum este cazul dv. — 
beneficiază de concediu de odihnă 
chiar în anul reîncadrării. Durata 
concediului de odihnă corespunzător 
vechimii în muncă, va fi proporţio
nală cu lunile cuprinse în intervalul 
de la data reîncadrării pînă la  sfîr- 
şitul anului calendaristic în curs. 
In situaţia dv. beneficiaţi de acest 
concediu pentru perioada 9 februa
rie — 31 decembrie 1970, care poate 
fi acordat la orice dată în cursul a- 
nului, conform programării.

POPA ALEXE — Sebeşul de Sus. 
Părintele poate dispune în timpul 
vieţii de proprietatea sa, iar la de
cesul acestuia se face deschiderea 
succesiunii după bunurile rămase, 
cppiilor revenindu-le cote egale, in
diferent dacă înainte au beneficiat 
sau nu de alte avantaje. în caz de 
neînţelegere cu ocazia dezbaterii 
succesiunii la Notariatul de stat, cau
za se soluţionează de instanţele ju- 
decătoreşti. Pentru lămuriri detalia
te vă puteţi adresa Notariatului de 
stat Sibiu.

SZABÓ TIB. — Agnita, str. Mihai 
Viteazul nn. 3. Potrivit pct. 2 din 
Instrucţiunile T. 46/967, privind cal
cularea, reţinerea şi vărsarea con
tribuţiei angajaţilor pentru pensia 
suplimentară, aceasta se face pentru 
toate categoriile de angajaţi, indi
ferent de felul contractului de mun
că (pe durată nedetermînată, deter
minată, pentru o lucrare determina
tă etc.) şi de modul de remunerare 
a muncii: deci şi de la pensionarii 
pentru limită de vîrstă, angajaţi pe 
durata de pînă Ia 4 luni în cursul 
unui an calendaristic. Aceste perioa
de de contribuţie se însumează, iar 
pensia suplimentară poate fi recal- 
culaiă în condiţiile prevăzute de le
gea 27/966

CAIUS CONSTANT1NESCU 
consilier juridic

ŞTIRI Dili
DUMBRĂVENI

Edilitară
în satul Ernea aparţinînd de 

Dumbrăveni, a fost repartizată 
o mare cantitate de piatră pen
tru pavarea drumului principal 
şi altor căi de acces. Pînă în 
prezent s-au aşternut pe drum 
peste 639 tone piatră urmînd 
să se transporte încă 30 tone. 
Această acţiune de întreţinere 
a fost întreprinsă în mod vo
luntar de locuitorii satului.

Lucrări agricole 
pregătitoare

In aceste zile de început de 
campanie agricolă de primăva
ră fertilizarea solului a devenit 
o acţiune de prim ordin pentru 
lucrătorii din cadrul I.A.S. 
Dumbrăveni. Pînă în, prezent 
s-au transportat pe cîmp peste 
11 100 tone îngrăşăminte natu
rale care sînt destinate culturi
lor de cîmp cît şi plantaţiilor 
de pomi, vie şi hamei. Conco
mitent cu transportul îngrăşă
mintelor naturale s-au adminis
trat la grîu şi orz peste 92 to
ne îngrăşăminte chimice.

De asemenea, cooperatorii 
din Dumbrăveni au transportat 
pe cîmp peste 55 de vagoane 
îngrăşăminte naturale. Totodată 
au fost confecţionaţi 1 000 bu
căţi araci pentru vie, lucrare 
la care au participat cooperato
rii Frideric Weprich, loan Măr- 
cuş, Frideric Schneider şi Şte
fan Varga.

Baia comunală 
renovată *

De curînd, a fost redată în 
folosinţa cetăţenilor baia comu
nală complet renovată. Baia 
funcţionează cu 8 vane şi 14 
duşuri. In încăperile unde func
ţionau duşurile individuale s-au 
instalat şi două vane; de ase
menea a fost pusă în stare de 
funcţionate şi încăperea unde 
se pot efectua în bune condi
ţii băi de aburi.

A. ZSOMBORI

note
C ine va 

deschide 
p u n g a ?

In toamna trecută a fost mo
dernizată strada Uzinei din Sibiu. 
Acum, la începutul primăverii, 
strada este din nou plină de băl
toace şi de... gropi.

De ce?
... Pentru că executantul lucră

rii, I.R.C. Sibiu, s-ş dovedit a fi 
străin de „tainele“ cilindrării stră
zii, „fapt pentru care“ gurile de 
canal stau nefolosite. Apa nu a- 
junge la ele ci poposeşte liniştită 
în bălţi pînă cînd maşinile o as- 
virle pe trotuare, pe ziduri şi — 
ceea ce este mai grav — pe hai
nele pietonilor.

... Pentru că executantul s-a do
vedit la fel de străin de „taina“ 
compoziţiei asfaltului, „fapt pen
tru care“ abia după cîteva luni de 
folosinţă strada este plină de gropi 
care se înmulţesc şi se... adîncesc...

... Pentru că beneficiarul a tri
mis la recepţie un „gură-cască“ ca
re n-a văzut nimic... a semnat şi... 
a plătit...

Ce, parcă de la el plătea?
întrebăm Consiliul popular al 

municipiului Sibiu:
— Cînd se vor face remedierile 

necesare asfaltului din strada U- 
zinei?

— Cine va deschide punga pen
tru plata remedierii?
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Lucrările Consiliului Genera/  al C. G. /. L,

Raportul prezentat 
de Luciano Lam a

ORIENTUL
A P R O P I A T

New York 25 (Agerpres). — La 
sediul O.N.U. s-a anunţat că am
basadorii la O.N.U. ai Franţei, Ma
rii Britanii, S.U.A. şi U.R.S.S. au 
hotărît să amine . cea de-a 32-a 
reuniune din cadrul convorbirilor, 
in vederga găsirii căilor unei re
glementări paşnice a conflictului 
din Orientul Apropiat, care urma 
să aibă loc joi. S-a stabilit ca a- 
ceastă şedinţă să aibă loc la 31 
martie.

Tel Aviv 25 (Agerpres). — Co
municate militare publicate la Tel 
Aviv, anunţă că aviaţia israeliană 
a întreprins marţi şi miercuri trei 
raiduri asupra unor obiective mi
litare egiptene din zona Canalului 
de Suez. In comunicat se afirmă 
că în urma luptelor angajate patru 
aparate aparţinînd forţelor aeriene 
ale R.A.U. au fost doborîte.

La Cairo un purtător de cuvînt 
militar citat de agenţia M.E.N. a 
confirmat raidurile aviaţiei israe- 
liene menţionînd că în urma lupte
lor angajate cu aviaţia inamică, a- 
vioanele egiptene au doborît un 
aparat israelian, iar altul a fost 
atins. In acelaşi timp, el a dez
minţit ştirea că ar fi fost doborîte 
avioane egiptene.

CHILE

C o m p l o t
a n t i g u v e r 
n a m e n t a l
d e j u c a t

Santiago de Chile 25 (Agerpres).
— Ministrul de interne chilian, 
Patricio Rojas, a anunţat miercuri 
dejucarea unui complot militar în
dreptat împotriva guvernului. Un 
grup de ofiţeri în retragere, a pre
cizat Rojas, sprijinit de elemente 
aflate în serviciul activ, au încer
cat să organizeze o acţiune pen
tru „modificarea ordinii constitu
ţionale“. Membrii grupului, în 
frunte cu generalul în retragere 
Horacio Gamboa — ministru de 
interne în guvernul fostului pre
şedinte Carlos Ibanez (1952—1958)
— au fost arestaţi şi vor fi de
feriţi tribunalului militar. Patricio 
Rojas a arătat că la o întrunire 
din 18 februarie membrii grupului 
au hotărît să atenteze la viaţa u- 
nor înalte personalităţi ale guver
nului şi armatei pentru „a limita 
activitatea autorităţilor publice şi 
a organizaţiilor sindicale“. Agenţia 
France Presse menţionează că, po
trivit unor surse, complotul urma 
să ia aspectul unui puci care tre
buia să ducă la instalarea unui re
gim „civil-militar“.

Printre ofiţerii activi implicaţi 
în complot se află şi Julio Sania, 
participant la rebeliunea declanşa
tă în octombrie anul trecut de ge
neralul Roberto Viaux.

Roma 25 — Corespondentul A- 
gerpres, N. Puicea, transmite: La 
Roma s-au desfăşurat timp de do
uă zile lucrările Consiliului Gene
ral al Confederaţiei Generale a 
Muncii din Italia (C.G.I.L.), în ca
drul cărora au avut loc dezbateri 
privind dezvoltarea acţiunilor re
vendicative ale maselor muncitoa
re şi evoluţia procesului de fău
rire a unităţii sindicale. Un raport 
în această problemă a fost prezen
tat de Luciano Lama.

Subliniind că linia C.G.I.L. este 
de a apăra cu dîrzenie şi consec
venţă dreptul oamenilor muncii la 
un trai mai bun, de a obţine re
forme în folosul maselor şi de a 
schimba în sens pozitiv, democra
tic, societatea, raportul menţionea
ză că în prezent acţiunile sindicale 
au în centrul lor îndeosebi satis
facerea unor revendicări concrete 
în acest sens. Pentru a rezolva a- 
semenea probleme, ele trebuie situ
ate într-un cadru general naţional, 
iar lupta presupune o mobilizare 
a tuturor forţelor, atît în nord, 
cit şi în sud — a arătat vorbito
rul. în încheiere, raportul relevă 
că procesul realizării unităţii sin
dicale a înregistrat paşi importanţi 
şi că masele muncitoare îl sprijină 
deplin, aceasta fiind arma cea mai 
eficace împotriva exploatării.

Potrivit hotărîrii Congresului de 
la Livorno al C.G.I.L. privind in

compatibilitatea între sarcinile de 
conducere în sindicate şi cele din 
cadrul partidelor politice, s-a a- 
nunţat că Agostino Novella, care 
a deţinut timp de 13 ani funcţia 
de secretar general al C.G.I.L., a 
demisionat pentru a se consacra 
activităţii în conducerea Partidului 
comunist, ca membru al Biroului 
Politic şi al Direcţiunii P.C.I. A 
urmat alegerea. Ca secretar gene
ral al C.G.I.L. a fost ales în una
nimitate Luciano Lama. Pînă în 
prezent, Lama deţinea funcţia de 
secretar confederal al C.G.I.L.

#

Intr-un comunicat dat publicită
ţii la 25 martie de Direcţiunea 
Partidului Comunist Italian se a- 
preciază că prezenţa lui Agostino 
Novella în activitatea de zi cu zi 
a partidului permite o întărire a 
conducerii pe plan naţional. Co
municatul informează că Direcţiu
nea P.C.I. a hotărît să propună 
Comitetului Central şi Comisiei 
Centrale de Control ca tovarăşul 
Novella să facă din nou parte din 
Biroul Politic al P.C.I. Pe de altă 
parte, Direcţiunea P.C.I. apreciază 
drept pozitiv motivul demisiilor 
din conducerea partidului ale to
varăşilor Luciano Lama şi R. Sche
da, care rămîn în conducerea 
C.G.I.L.

Consultările Iui Rumor 
în vederea repartizării 
portofoliilor ministeriale

Roma 25 (Agerpres). — Premie
rul desemnat, Mariano Rumor, a 
continuat miercuri consultările sa
le cu reprezentanţii partidelor de 
centru-stînga (democrat-creştin, 
socialist, socialist-unitar şi repu
blican) în vederea repartizării por
tofoliilor ministeriale. Se pare că 
Mariano Rumor întîmpină unelé 
dificultăţi în cadrul ultimei faze 
a misiunii ce i-a fost încredinţată 
de şeful statului italian, Giuseppe 
Saragat, de a alcătui un nou cabinet 
de centru-stînga. Agenţia A.P. re
levă că între Partidul Democrat- 
Creştin şi partidele socialiste (so
cialist şi socialist-unitar) au apă
rut unele obiecţii în legătură cu 
atribuirea portofoliului Ministeru
lui de Externe. Cele două partide 
socialiste au cerut premierului de
semnat ca postul de la Farnesina

A dunarea  f e s t iv ă  de
Praga 25 — Corespondentul A- 

gerpres, E. Ionescu, transmite: 
Banska Bystrica, capitala Slova
ciei centrale, a sărbătorit la 25 
martie un sfert de veac de la eli
berarea sa de sub jugul fascist.

A avut loc adunarea festivă co
mună a organelor de partid şi de 
stat locale, la care a luat cuvîntul 
J. Pardupa, prim-secretarul Comi
tetului raional de partid, cmv a vor
bit despre semnificaţia evenimente
lor de acum 25 de ani. Apoi au ros-
Cit cuvinte de salut Ion Obrado- 
vici, ambasadorul României la 
Praga, M. M. Deiev, consulul ge-

(sediul Ministerului de Externe) 
să fie atribuit fostului preşedinte 
al P.S.I., Pietro Nenni. Democraţi- 
creştinii, în special aripa de stin
gă, doresc ca conducerea diploma
ţiei italiene să fie încredinţată lui 
Aldo Moró, fost ministru de ex
terne în cabinetul monocolor de
misionat la 7 februarie. Observa
torii politici apreciază că alegerea 
noului ministru de externe repre
zintă cea mai dificilă problemă pe 
care Mariano Rumor o întîmpină 
în stabilirea componenţei viitoru
lui guvern. In cazul cînd acest ob
stacol va fi înlăturat este posibil 
ca premierul desemnat să comu
nice joi sau vineri preşedintelui 
Republicii lista cabinetului său. 
Noul guvern ar urma, apoi să se 
prezinte la 3.1 martie în faţa par
lamentului pentru votul de inves- 
titură.

la B anska B y s tric a
neral al U.R.S.S. la Bratislava, 
precum şi alţi invitaţi.

După ceremonia depunerii de 
coroane la monumentul eroilor so
vietici, în piaţa răscoalei naţionale 
slovace a avut loc un miting al 
oamenilor muncii din Banska Bys
trica unde a luat cuvîntul J. Le- 
nart, prim-secretar al C.C. al P.G. 
din Slovacia.

El a mulţumit în numele Comi
tetului Central al P.C. din Slova- 
eia trupelor Armatei Sovietice, ca
re au eliberat oraşul şi a exprimat 
recunoştinţa pentru participarea 
cu succes a Armatei a 4-a româ
ne la această acţiune.

R elaţii com ercia le  norm ale:
/

un imperativ al realităţii
Timp de cinci zile, oraşul New 

York a găzduit săptămîna trecută 
un simpozion patronat de Asocia
ţia americană pentru probleme de 
conducere economică (American 
Management Asociation), consacrat 
relaţiilor comerciale Est-Vest. La 
lucrări au participat reprezentanţi 
ai unor mari firme şi bănci ame
ricane, printre care „Union Car
bide Corporation“, „Litton“, 
„Chase Manhattan Bank“, „First 
National City Bank“, precum şi 
congresmenul Thomas Asley din 
partea forului legislativ suprem, 
Harold Scott, reprezentînd Minis
terul Comerţului şi Robert Wright 
din partea Departamentului de 
Stat. Au fost prezenţi, de aseme
nea, reprezentanţi ai ţărilor socia
liste acreditate la Washington. Ro
mânia a fost reprezentată de că
tre Constantin Fotă, director în 
Ministerul Comerţului Exterior, şi 
Dumitru Butnaru. şeful Agenţiei 
economice române din Washing
ton. Dezbaterile au confirmat mu
taţiile care au loc în anumite 
cercuri de afaceri din S.U.A. ce

se pronunţă pentru o abordare 
realistă a relaţiilor cu ţările so
cialiste în sensul necesităţii cău
tării căilor de restabilire a schim
burilor economice normale dete
riorate în perioada „războiului re
ce“. S-au subliniat în acelaşi timp 
obstacolele existente încă în a- 
ceastă direcţie şi necesitatea eli
minării lor din relaţiile comercia
le.

După cum se ştie, timp de două 
decenii, în baza „Actului de con
trol asupra exporturilor“, elaborat 
în 1949, S.U.A. au interzis vînza- 
rea către ţările socialiste a anu
mitor produse considerate „strate
gice“, instituindu-se de fapt un 
semiembargo în comerţul cu state
le din răsăritul Europei. „Ani de 
zile, sublinia în Congres senatorul 
democrat din Minnesota, Walter 
Mondale, oamenii de afaceri ame
ricani care căutau să vîndă măr
furi nestrategice. pentru uz paşnic, 
statelor răsăritene, erau conside
raţi deficitari la capitolul patrio
tism, deşi eforturile lor erau pu
se în interesul Statelor Unite“. I.a

rîndul său, senatorul republican 
din Illinois, Charles Percy, a ară
tat că „refuzînd să vîndă ţărilor 
socialiste mărfuri pe care orice gu
vern occidental le vindea, S.U.A. 
nu au făcut décit să acţioneze con
trar intereselor lor“.

Prin politica lor comercială, Sta
tele Unite s-au autoeliminat de pe 
piaţa ţărilor socialiste, fapt de ca
re au beneficiat toţi aliaţii vest- 
europeni ai S.U.A. Dacă Republica 
Federală a Germaniei, Italia, Fran
ţa şi alte state occidentale au majo
rat cotele de export-import cu ţă
rile socialiste, Statele Unite au 
continuat să reţină abia 0,6 la su
tă din volumul total al exporturi
lor cu partenerii din Est.

Presiunea opiniei publice şi a 
cercurilor de afaceri interesate în 
schimburile comerciale cu statele 
socialiste au constituit un factor 
determinant în adoptarea de către 
Congres, în decembrie 1969, a noii 
legi asupra exportului american, 
care permite vînzarea oricăror 
mărfuri nestrategice către ţările 
din răsăritul Europei. Noua lege

U.R.S.S. La uzina „Tocielectre- 
pribor“ a început producţia 
primelor maşini electronice de 
calcul „Ros“, care efectuează 
patru operaţii aritmetice, extra
ge rădăcina pătrată şi ridică la 
putere. în foto: în secţia de ve
rificare a maşinilor electronice

PREŞEDINTELE 
NIXON DESPRE 
DESE6RE6AREA
RASIALĂ DIN ŞCOLI

Washington 25 (Agerpres). — 
Preşedintele S.U.A. a făcut marţi 
o declaraţie cu privire la politica 
Administraţiei sale în domeniul 
desegregării rasiale a şcolilor. 
R. Nixon a precizat că . integrarea 
rasială în şcoli va fi continuată in 
nord, ca şi în sud şi că voinţa gu
vernului său în acest domeniu se 
va traduce prin cererea de credite 
suplimentare destinate să „ame
lioreze calitatea învăţămîntului în 
regiunile afectate de menţinerea 
segregaţiei rasiale“. în acest sens, 
el a anunţat că va solicita Con
gresului o sumă de 500 milioane 
dolari pentru anul fiscal 1970—• 
1971 şi un miliard de dolari pen
tru exerciţiul financiar următor.

Definind principiile care vor 
ghida politica guvernului în dome
niul integrării rasiale în şcoli, pre
şedintele Nixon a menţionat între 
altele eliminarea radicală şi în cel 
mai scurt termen a segregării „de
liberate“ şi stabilirea acolo unde 
este cazul a unui număr propor
ţional de elevi negri şi albi „sen
sibil egal cu media naţională“.

Preşedintele Nixon a subliniat 
că progresul pe calea desegregării 
se înscrie în contextul general 
„de abolire a barierelor rasiale 
existente în toate domeniile vieţii 
americane“.

marchează un pas înainte faţă de 
legislaţia restrictivă adoptată în a- 
nul 1949 în direcţia extinderii co
merţului Est-Vest, fără a rezolva 
însă marile probleme ale liberali
zării comerţului.

In forul legislativ suprem al 
S.U.A. s-au marcat evidente 
schimbări în legătură cu proble
ma relaţiilor comerciale cu ţările 
socialiste, iar ideea eliminării Tu
turor restricţiilor şi a barierelor 
vamale cîştigă tot mai mult teren. 
Pe această coordonată a îmbună
tăţirii relaţiilor comerciale. dintre 
state se înscrie şi organizarea, în 
timpul simpozionului de la New 
York a unei zile dedicată Româ
niei şi alta Ungariei, unde oameni 
de afaceri şi reprezentanţi ai fir
melor şi băncilor americane au pu
tut cunoaşte mai concret dezvol
tarea economică a acestor state 
socialiste.

Cele cinci zile ale simpozionu
lui Asociaţiei americane pentru 
problemele de conducere economi
că consacrate schimburilor comer
ciale Est-Vest au scos în eviden
ţă faptul că stabilirea de relaţii 
normale între toate statele este un 
imperativ al contemporaneităţii, 
iar la aceasta pot contribui într-o 
măsură însemnată legăturile co
merciale care constituie o compo
nentă de bază activă a relaţiilor 
internaţionale.

N. CREŢU

PREZENŢE ROMÂNEŞTI

FINLANDA NU VA SEMNA 
TRATATUL „NORDEK“ în actua
la lui formă, a anunţat marţi un 
purtător de cuvînt al guvernului 
finlandez în cadrul unei conferinţe 
de presă ţinută după ultima reu
niune a cabinetului, înainte de a-şi 
prezenta demisia, ca urmare a ale
gerilor generale desfăşurate recent.

Planul „Nordek“, după cum se 
ştie, prevede crearea unei uniuni 
vamale cu participarea Danemar
cei, Finlandei, Norvegiei şi Suedi
ei. In opinia unora dintre ţările 
chemate să participe la această u- 
giune vamală, „Nordek“ ar trebui 
să constituie o etapă intermediară 
spre Piaţa comună, idee respinsă 
de Finlanda.

LA BERLIN AU FOST DATE 
PUBLICITĂŢII REZULTATELE 
DEFINITIVE ALE ALEGERILOR 
DE DUMINICA pentru organele 
locale ale puterii de stat din R.D. 
Germană. Candidaţii înscrişi, pe 
lista Frontului Naţional au întru
nit 99,83 la sută diri~ voturile ex
primate. La alegeri au participat 
97,98 la sută din cetăţenii cu 
drept de vot.

POLIŢIA DIN CAPITALA ITA
LIEI se găseşte în faţa unei şara
de: lumea interlopă din Roma se 
pregăteşte oare pentru o expediţie 
în spaţiul cosmic sau hoţii care au 
efectuat marţi o spargere într-un 
magazin cu produse electronice nu 
au cunoscut ce au luat cu ei? In
tr-adevăr, s-a dezvăluit că spărgă
torii au furat un set de celule so
lare de tipul celor folosite de sa
teliţii artificiali pentru transformâ- 
rea energiei Soarelui în electrici-

Pekin — Corespondentul Ager
pres, I. Gălăţeanu, transmite: 
Miercuri, a sosit la Pekin, Cornel 
Burtică, ministrul comerţului ex
terior al României, care face o vi
zită oficială în Republica Populară 
Chineză.

Ministrul român a fost întîmpi- 
nat la aeroport de Lin Hai-yun, 
ministru adjunct al comerţului ex
terior al R.P. Chineze, de direc
tori din Ministerul Afacerilor Ex
terne şi din Ministerul Comerţului 
Exterior. Au fost prezenţi, de ase
menea, Octavian Gavriş, însărcinat 
cu afaceri a.i., şi alţi membri ai 
ambasadei române.

Sofia 25. — Corespondentul A- 
gerpres, Gh. leva, transmite: 
Miercuri a sosit la Sofia delegaţia 
economică guvernamentală româ
nă condusă de tovarăşul Emil Dră- 
gănescu, membru al Comitetului 
Executiv al C.C. al P.C. Român,' 
vicepreşedinte al Consiliului de 
Miniştri al Republicii Socialiste 
România, care va lua parte la lu
crările celei de-a 8-a sesiuni a Co
misiei mixte guvernamentale ro- 
mâno-bulgare de colaborare econo
mică şi tehnico-ştiinţifică.

La sosire, oaspeţii români au fost 
întîmpinaţi de Pencio Kubadinski, 
membru al Biroului Politic al C.C. 
al P.C. Bulgar, vicepreşedinte al 
Consiliului de Miniştri, ministrul 
construcţiilor şi arhitecturii, ing.
C. Popov, ministrul energeticii şi 
al combustibilului, Ivan Popov, 
locţiitor al ministrului afacerilor 
externe, S. Peev, vicepreşedinte al 
Comitetului de Stat al Planificării,
D. Alexeev, locţiitor al ministrului 
comerţului exterior, precum şi alte

täte. Celulele respective au o va
loare de un milion de lire italiene 
(1 600 dolari) dar nu pot fi folo
site în nici un fel pe Pămînt.

ULTIMA OPERAŢIE MAJORA
de verificare tehnică a stării de 
funcţionare a ansamblelor şi sub- 
ensamblelor complexului spaţial 
„Apollo-13“ s-a încheiat miercuri, 
a anunţat un purtător de cuvînt 
al N.A.S.A. Această operaţie face 
parte dintr-o lungă serie de pre

gătiri şi teste tehnice efectuate la 
Cape Kennedy în vederea asigură
rii reuşitei misiunii lui „Apollo- 
13“ în cea de-a treia aselenizare a 
unui echipaj uman. Rezervoarele 
rachetei au fost umplute cu com
bustibil, iar experienţele s-au în
cheiat cu simularea lansării navei. 
Cei trei membri ai echipajului, 
James Lovell, Thomas Mattingly 
şi Fred Haise, nu s-au aflat însă 
în cabină, pentru a nu fi expuşi 
în cazul unor defecţiuni neprevă
zute.

LA ULAN-BATOR a fost sem
nat planul de colaborare în dome
niul ştiinţei şi culturii pe anii 
1970—1971 între R.P. Ungară şi 
R.P. Mongolă. Documentul semnat

R ă p i r e a  d i p l o m a t u l u i  P a r a 

g u a y a n  W a l d e m a r  S a n c h e z
B U E N O S  A IR E S  25 (A g e rp re s) . 

— A m b a sa d a  P a ra g u a y u lu i la  
B u en o s A ire s  ş i p o li ţ ia  a rg e n tin i-  
an ă  au  c o n f irm a t m ie rc u r i ş t ir i le  
p r iv in d  ră p ire a  c o n su lu lu i P aragu 
a y a n  W a ld e m a r  S a n ch ez  d e  că tre  
m e m b r ii  u n e i o rg a n iza ţii c la n d e s
tin e . In  cu rsu l d u p ă -a m ie z ii d e  
m a r ţi ,  în  o raş au  fo s t, d e  a se m e 
n ea , d is tr ib u ite  m a n ife s te  se m n a te  
d e  m e m b r i i  a c e s te i o rg a n iza ţii p r in  
care  se  co n firm ă  ră p ire a  d ip lo m a 
tu lu i în  sc h im b u l e lib e ră r ii că ru ia  
se  c e re  să  f ie  p u ş i în  l ib e r ta te  d o i 
m e m b r i a i a c e s te i o rg a n iza ţii, a -  
r e s ta ţ i  r e c e n t d e  , p o li ţ ia  a rg e n ti-  
niană.

W a ld e m a r  S a n ch ez , ş e fu l O fic iu 
lu i c o n su la r  a l P a ra g u a y u lu i d in  
o ra şu l a rg e n tin ia n  I tu za in g o , s i tu 
a t în  a p ro p ie re a  fr o n tie r e i d in tr e  
ce le  d o u ă  ţă r i, a fo s t r ă p i t  m a r ţi  
la  B u en o s A ire s , u n d e  se  d e p la 
sase  p e n tr u  a  p re g ă ti v i z i ta  o fic ia 
lă  a  p r e ş e d in te lu i P a ra g u a y u lu i, 
A lfr e d o  S tro e ssn e r . P o tr iv i t  r e la 
tă r ilo r  p o li ţ ie i ,  e l a fo s t  c h e m a t  
te le fo n ic  d e  la  a m b a sa d ă , d e  că tre  
tr e i  t in e r i care  au  p re t in s  că  v o r  
să - i c u m p e r e  m a ş in a , în  u rm a  a - 
n u n ţu lu i d a t d e  S a n ch ez  ín  a ces t 
scop . C ei tr e i  t in e r i au  c e ru t a po i 
c o n su lu lu i ş i  şo fe ru lu i să  e fe c tu 
e ze  „o cu rsă  d e  în cerca re“ a m a 
şin ii. S u b  a m en in ţa rea  a rm e lo r ,
şo fe ru l a fo s t  c o n s tr în s  să  co n d u că  
m a şin a  în  a fa ra  o ra şu lu i, ia r  d u p ă  
a p ro x im a tiv  o o ră  de m e r s  a fo s t 
p u s în  lib e r ta te , re în to rc în d u -se  la  
a m b a sa d ă . R ă p ito r ii, îm p re u n ă  cu  
co n su lu l, au  d is p ă ru t în tr -o  d ir e c 
ţie  n ecu n o scu tă .

P o liţia  a rg en tin ia n ă  ş i a m basada  
P a ra g u a yu lu i n u  şi-a u  p re c iza t

în că  a ti tu d in e a  fa ţă  d e  c e re r ile  a u 
to r ilo r  ră p ir ii . O h o tă r îre  se  p a re  
că  v a  f i  lu a tă , d u p ă  c u m  a p rec ia ză  
o b se r v a to r ii, în  c u rsu l în tr e v e d e r i i  
în tr e  p r e ş e d in te le  A rg e n tin e i, g e 
n e ra lu l J u a n  C a rlo s  O n g a n ia , ş i  ce l 
a l P a ra g u a y u lu i, A lf r e d o  S tr o e ss 
n e r , p ro g ra m a tă  să  a ib ă  lo c  in  
C ursul s e r ii d e  m ie rc u r i .

R ă p ire a  c o n su lu lu i P a ra g u a ya n  a 
In te rv e n it  la  n u m a i c î te v a  o re  d u 
p ă  ră p ire a  a ta ş a tu lu i m i l i ta r  a m e
rica n  la  a m b a sa d a  d in  R ep u b lica  
D o m in ica n ă , lo c o te n e n t-c o lo n e lu l  
D o n a ld  C r o w le y . A c e a s ta  e s te  to t 
o d a tă  cea  d e -a  p a tr a  a c ţiu n e  d e  a -  
c e s t f e l  o rg a n iza tă  în  u lt im e le  d o 
uă lu n i d e  m e m b r i a i m io r  g ru p ă r i  
p o li t ic e  c la n d e s tin e  d in  ţă r ile  A -  
m e r ic ii L a tin e .

O  ştire de ultimă oră transmisă 
de agenţiile de presă anunţă că 
cei care l-au răpit pe Donald 
Crowley resping propunerea gu
vernului de a pune în libertate 21 
de deţinuţi politici pentru elibe
rarea acestuia. Răpitorii au dat 
autorităţilor un nou ultimatum, 
cáré expiră la ora 20,00 GMT, 
pentru a se conforma condiţiilor 
formulate în ultimatumul ante
rior. Acesta prevede ca schimbul 
să aibă loc în mod public într-o 
piaţă din centrul oraşului Santo 
Domingo. Răpitorii refuză, de a- 
semenea, ca deţinuţii politici să 
fie trimişi în străinătate aşa cum 
propunea guvernul. Ei reclamă 
prezenţa unor personalităţi politice 
la acest schimb, precum şi sistarea 
tuturor cercetărilor în legătură cu 
acest caz.

persoane oficiale.
Miercuri după-amiază, Pencio 

Kubadinski, vicepreşedinte al Con
siliului de Miniştri al Republicii 
Populare Bulgaria, ministrul con
strucţiilor şi arhitecturii, l-a pri
mit pe tovarăşul Emil Drăgănescu, 
vicepreşedinte al Consiliului de 
Miniştri al Republicii Socialiste 
România. La întrevedere, care s-a 
desfăşurat într-o atmosferă caldă, 
prietenească, au asistat Simeon 
Peev, vicepreşedinte al Comitetu
lui de Stat al Planificării, Radu 
Constantinescu, vicepreşedinte al 
Comisiei guvernamentale de cola
borare economică şi tehnico-ştiin
ţifică, precum şi Nicolae Blejan, 
ambasadorul României la , Sofia. -

Geneva 25 — Corespondentul 
Agerpres, H. Liman, transmite: In 
şedinţa de miercuri a celei de-a 
XXIII-a sesiuni a Comisiei pentru 
condiţia femeii, a fost luat în dez
batere punctul de pe ordinea de 
zi cu privire la drepturile politi
ce ale femeilor. Luînd cuvîntul în 
cadrul şedinţei, delegata Româ
niei, Florica Paula Andrei, a sub
liniat rolul important pe care îl 
are femeia în evoluţia civilizaţiei 
modeme, precum şi contribuţia ei 
la dezvoltarea tuturor domeniilor 
activităţii naţionale.

Vorbitoarea a scos în evidenţă 
obstacolele pe care le mai întîm
pină femeia în libera exercitare 
a drepturilor sale îndeosebi pe 
planul drepturilor politice. Delega
ta română a relevat însemnătatea 
asociaţiilor feminine şi a O.N.U. 
în lupta pentru favorizarea acestor 
drepturi şi înlăturarea prejudecă
ţilor existente.

prevede dezvoltarea colaborării 
cultural-ştiinţifice dintre Ungaria 
şi Mongolia, • preconizîndu-se cer
cetări în comun ale specialiştilor 
celor două ţări, schimburi de spe
cialişti şi alte acţiuni.

PREŞEDINTELE ALES AL RE
PUBLICII COSTA RICA, JOSE 
FIGUERES, care întreprinde în 
prezent o vizită cu caracter neo
ficial în Columbia, a declarat că se 
pronunţă în favoarea dezvoltării 
comerţului latino-american cu toa
te ţările lumii. El a subliniat în 
special importanţa extinderii 
schimburilor comerciale eu ţările 
socialiste, care, potrivit afirmaţii
lor sale, „pot oferi soluţii proble
melor noastre“. Figueres a criticat, 
totodată, politica comercială a 
S.U.A. faţă de ţările Americii La
tine, arătînd că „Statele Unite iau

la ltă “m înâ C6ea CS ne 3̂U CU cea"
MIŞCAREA DE SOLIDARITY

TE DIN ARGENTINA m T S
vietnamez a dat publicităţii o de
claraţie în care arată că deterio
rarea situaţiei din Asia de sud- 
est este o urmare firească a in
tensificării amestecului Statelor 
Unite în treburile interne ale ţă- 
nlor din această zonă şi a încăl
cării Acordurilor de la Geneva cu 
privire la Laos, Cambodgia şi Viet- 
nam Organizaţia de solidaritate 
argentiniană a lansat un apel tu
turor forţelor democratice din Ar- 
gţ̂ ”a . 6ă‘şi intensifice acţiunile 
„Împotriva amestecului S.U.A. în 
Asia de sud-est, pentru retragerea 
cit mai grabnică a trupelor ameri
cane şi aliaţilor S.U.A. şi pentru 
acordarea dreptului popoarelor din 
această parte a lumii la autode
terminare democraţie şi indepen
denţă naţională“.

UN BRITANIC în  V1RSTA DE 
32 DE ANI, Arnold Baker a că
zut de la etajul zece al unui imo- 
oil din localitatea ffwickennham 
dar s-a ales numai cu cîteva coas- 
te rupte. Căderea sa a fost amor
tizată de capota din pînză a unui 
automobil, care era staţionat lîngă 
imobil. Baker a fost transportat 
la spital, unde s-a anunţat că sta
rea sa nu inspiră nici o îngrijo
rare. J

LAOS;

Mesajul de protest 
al prinţului Sufanuvong

Xieng Quang 25 (Agerpres). — 
Prinţul Sufanuvong, preşedintele 
Frontului Patriotic din Laos, a a- 
dresat premierului laoţian, Suva- 
nna Fuma, un mesaj de protest 
în legătură cu escaladarea războiu
lui din Laos de către S.U.A. Me
sajul subliniază că, „într-un mo
ment în care Frontul Patriotic din 
Laos prezintă un program în cinci 
puncte şi trimite un reprezentant 
pentru a transmite guvernului de 
la Vientiane propunerile concrete 
în legătură cu reglementarea paş
nică a problemei laoţiene, Statele 
Unite au continuat să escaladeze 
războiul din această regiune, dis- 
locînd aici un numeros personal 
militar, mari cantităţi de arme şi 
material de război, organizînd tot
odată acţiuni de amploare în zo
nele controlate de forţele patrio
tice.

Mesajul cere, în acest sens, în
cetarea imediată a bombardamen
telor americane asupra ansamblu
lui teritoriului laoţian.
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